
Mercedes-
Benz Türk
Otobüs Pa-

zarlama ve Satış Mü-
dürü Alper Kurt, halk
otobüsçüleri için dü-
zenlenen iftar yeme-
ğinde Yeni
Conecto’ya yönelik
bir de müjde verdi.
Kurt, “29 Eylül’de siz-
lerle buluşacak Yeni
Conecto yakıt tüke-
timi ile fark yarata-
cak” dedi.
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Uygulamalı Kargo Okulu 

Aras Kargo’ya
ödül getirdi

Türkiye İnsan Yönetimi Derneği
(PERYÖN), insan yönetimi alanındaki
en iyi uygulamaları belirlediği 8’inci

ödül organizasyonunda, Aras Akademi İlk
Adım Okullarını "Fark Yaratan İK Projeleri"
kategorisinde ödüle layık gördü.  

2009 yılında, Aras Akademi ile sektörde
ilk kez bir eğitim platformu oluşturan Aras
Kargo, 2014 yılında da, Aras Akademi çatısı
altında İlk Adım Okullarını, yeni çalışanlara
özel ilk mesleki eğitim okulu olarak hayata
geçirdi. 

Aras Kargo Yönetim Kurulu Başkanı
Evrim Aras, bu işi yapabilmek için en az 4
lisan gerektiğine dikkat çekti: “Aras
Akademi ile eğitime başladık, 100 bine
yakın çalışana sahip sektörümüze öncülük
ettik. Arkasından da, sektörün yeni
çalışanlara özel ilk mesleki eğitim okulu
olan İlk Adım Okullarını hayata geçirdik.
Simülasyon şubelerinde uygulamalı
eğitimlerin de yapıldığı İlk Adım
Okulları’nda, işe yeni başlayan
çalışanlarımıza hem kurum kültürümüzü
benimsetiyoruz, hem de problem çözme
tekniklerinden işyeri etiğine kadar geniş bir
yelpazede eğitim veriyoruz. Bugüne kadar
İlk Adım Okulları'ndan 3 bine yakın kurye
ve temsilciyi mezun ettik. Şu an 4 büyük
şehirde bulunan okullarımıza yenilerini
eklemeyi planlıyoruz." �
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Scania, 2016 yılında
da satış grafiğini
yükseltmeye devam
ediyor. 2016 yılının
ilk çeyreğinde
global pazarlarda
satışlarını yüzde 6
artırdı.

Scania, 2016 yılının
ilk çeyreğindeki en
büyük büyümeyi

Türkiye’nin de içinde
olduğu Avrasya
pazarında göstererek
satışlarını yüzde 130
artırdı. Avrupa pazar
payı yüzde 17,4; Asya

pazar payı yüzde 13‘e
ulaştı.

Global pazarlara
paralel olarak Türkiye
pazarındaki satışlarını
da arttıran Scania, 2016
yılının ilk 5 ayında
yüzde 16’lik pazar
payına ulaştı. 7 bin 319
adetlik toplam satışın
gerçekleştiği ağır ticari
araç pazarında 1.139
adet ile ilk 5 ayda pazar
payını en çok artıran
marka oldu. Scania
ithal ağır ticari araç
pazarında ise yüzde
40’lık pazar payı ile
liderliğini açık ara
koruyor. �

Scania’nın, pazar payı % 16

Lukoil Türkiye’de

Yeni CEO 
Arash Repac oldu 

LUKOIL’in Moskova’daki merkezinde 2
yıl kadar görev yapmış olan Arash
Repac’ın Türkiye kariyeri Temsa ile

başlamıştı. Son beş yıldır LUKOIL
Türkiye’nin perakende satışlardan sorumlu
genel müdür yardımcılığı görevini
yürütmekteydi. Daha öncesinde Bilkent
Üniversitesi Siyaset Bilimleri fakültesinden
mezun olan Repac, Türkiye’ye yabancı
değil. On yıldan uzun süre Türkiye’de
yaşamış olan Repac, görevi 1 Temmuz’da
resmen Alexander Terletskiy’den
devralacak. �

Türkiye’nin en geniş satış ve
satış sonrası ağına sahip treyler
üreticisi Tırsan, 3 Haziran günü
Adana’da bayileriyle bir araya
geldi. Türkiye’nin 20 farklı
noktasından gelen bayilerle
2016 yılı ilk yarı
değerlendirmesi gerçekleştirildi,

yılın ikinci yarısına ilişkin strateji
belirledi. 

Yılın ilk yarısını değerlendiren
Tırsan Yurtiçi Satış Genel Müdür
Yardımcısı Ercan Kulaksız,

“Türkiye ağır ticari araç pazarında
2016 yılının ilk yarısında geçen yılın
aynı dönemine göre daralma söz
konusu. Piyasada da buna bağlı olarak

temkinli bir hava var. Ancak, biz
Tırsan olarak yılın ilk beş ayı sonunda
yüzde 36 pazar payıyla liderliğimizi
sürdürüyoruz. Bunu da, bugün bir
araya geldiğimiz Türkiye treyler
sektörünün en geniş ailesinin verdiği
destek, 51 noktayla ülkenin en yaygın
treyler servis ağında müşterimize
sağladığımız hizmet ve pazarın
ihtiyacı olan doğru ürünü geliştirip
üretmedeki başarımızla sağlıyoruz.
Yılın ikinci yarısının, mevsimselliğin
de etkisiyle ilk yarıya göre daha iyi
olacağına inanıyoruz” dedi.

Garanti süresi 5 yıl
Tırsan’ın garanti süresini 5 yıla

çıkarmasının piyasada büyük yankı
bulduğunu ifade eden Kulaksız,
Ramazan ayı için iki kampanya
başlattıkları bilgisini verdi: “Tırsan
Perdeli/Tenteli treyler grubunda
yapılan alımlarda 24 ay vadeli 100 bin
TL’lik faizsiz kredi fırsatı sunuyoruz.
Frigo kampanyamızda ise ilk üç ayı
geri ödemesiz, her üç ayda bir 2bin
750 Euro taksitle 36 ay vadeli ödeme
olanağı mevcut. 38 yıldır olduğu gibi
piyasanın zor gününde hem
bayimizin hem de müşterilerimizin
yanındayız. Taşımacılarımızın
yatırımlarını kolaylaştırmak için
atılımlarımız sürecek.” 

Müşterilere ulaşıyor
Tırsan Bayi Satış Yöneticisi Ersin

Şeker, Türkiye’nin yedi coğrafi
bölgesinde 35 lokasyonda 20’den fazla
bayisiyle hizmet veren Tırsan’ın,
müşterilerine ulaşma başarısını
aktarırken Tırsan bayilerinden Bursa
Ağır Vasıta AŞ Genel Müdürü Ahmet
Uğur, Adana bayisi İkikardeş Otomotiv
Genel Müdürü Uğur İkikardeş ile
Kahramanmaraş ve Mersin bayisi
Kemak Otomotiv Genel Müdürü
Kubilay Doğan, Tırsan bayilerinin,
pazar şartlarına göre güven ve uzun
soluklu işbirliklerinin Tırsan
müşterilerine katma değer yarattığını
anlattıklarını açıkladılar.

Bayiler çalışıyor
2011 yılından bu yana başta

Diyarbakır, Malatya ve Erzurum olmak
üzere Tırsan’ın Doğu ve Güneydoğu
bölgelerinden sorumlu bayisi Gelecek
Otomotiv Genel Müdürü Hamdi
Yüncü, yaşanan gelişmeleri
değerlendirerek “Bölgemizde yatırımlar
yavaşladı, navlun fiyatları da bundan
etkilendi. Bu ortamda avantajımız,
Tırsan’ın müşterileriyle kurduğu güven
ilişkisi. Tırsan gelişen ve değişen
ihtiyaçlara başarılı Ar-Ge yapısı
sayesinde hemen yanıt veriyor” dedi. �

İlk yarıda %36 payıyla lider

Tırsan bayileriyle buluştu, yeni hedeflerini belirledi

Mersin merkezli Arıç
Lojistik, araç filosunu
yeni Volvo FH 500,

Euro 6 çekiciler ile güçlendirdi.
4,5 milyon Euro’luk yatırımları
çerçevesinde 40 adet yeni
Volvo FH çekicileri teslim alan
Arıç Lojistik, alımlarında Volvo
Mavi Servis Kontratı
avantajlarından da yararlandı. 

Orhanlı’daki Volvo Trucks
Center’da gerçekleştirilen
teslimat törenine Volvo Group
Kamyonları Ticari Direktörü
Şafak Tuğut, Arıç Lojistik Genel
Müdürü Bahattin Arıç, Volvo
Group Bölge Satış Müdürü
Devrim Karataş ve Volvo Group
Satış Sonrası Direktörü
Gökhan Bingöl katıldı.

Arıç Lojistik Genel Müdürü
Bahattin Arıç,
“Sürücülerimizin motivasyonu
ile hizmet kalitemizi daha da
yükseltiyoruz. Yeni

araçlarımızda Volvo’yu tercih
etmemizde araçların kalitesi ve
performansı kadar
sürücülerimizin beklentileri de
belirleyici oldu. Araç
seçimimizi onların da konfor
ve güvenliğini düşünerek
yapıyoruz” dedi. 

Volvo Group Kamyonları
Ticari Direktörü Şafak Tuğut,
“Volvo Trucks olarak sürücü
konforu ve güvenliğinde
lideriz. Sürücülerin talepleri de
bize bunu gösteriyor” dedi.
2016 yılında Euro 6 satışlarında
hedeflerinin yüksek olduğunu
belirten Tuğut, “Her ne kadar
2016’da birçok nedenle 16 ton
ve üzeri Türkiye ağır vasıta
pazarının geçen yıla göre
daralması beklense de Euro 6
emisyonlarında lider olarak
hedeflerimiz yüksek” diye
belirtti. �

Arıç Lojistik 40 Volvo FH çekici aldı

MAN Truck&Bus, 9-12 Haziran 2016
tarihlerinde Roding’de (Bavyera)
yapılan KWF-Expo’da kereste sanayi
ve ormancılık uygulamaları için
geliştirdiği çeşitli kamyonları sergiledi. 

50 binin üzerinde ziyaretçinin yoğun
ilgisini çeken kereste sanayiinde ve
ormancılıkta kullanılan kamyonlar için

MAN Truck&Bus’ın çekiş bölümünden
sorumlu müdürü John-David Schnackenberg,
“Bu araçlar temel olarak asfaltı olmayan
orman yollarında ve çakıl yollarda olduğu
kadar keskin virajlı dar dağ yollarında da iş
görmeli. Bu, özellikle kütüklerin farklı ağaç

cinsleri, nem derecesi ve çapına göre ağırlığı
değişebilen yükün kendisi ile daha da
karmaşık bir hale geliyor. Geniş üretim
yelpazesi sayesinde MAN tüm bu
uygulamalar için en uygunudur” açıklamasını
yaptı.        

MAN, kereste ve orman müteahhitleri için
gerektiğinde MAN HydroDrive gibi çekiş
yardımı özellikleriyle donatılmış ve uzun
mesafeleri etkin bir şekilde alabilecek standart
araçlar yelpazesi sunuyor. Kereste ve
ormancılık sanayii için üretilen MAN
araçlarının yanı sıra yeni D26 ve D38
motorları ve daha fazlası KWF-Expo MAN
standında profesyonel ziyaretçiler tarafından
incelendi.  �

MAN ormancılık için geliştirilen kamyonlarını sergilendi 

TOBB, Türk taşımacılık sektörünü
Brüksel’de temsil etti

Fransa tarafından kabul edilen ve 1
Temmuz 2016 tarihinde yürürlüğe
girecek olan, karayolu taşımacılığı

yapan şirketler ve sürücülerine yönelik
sektörü zorlayıcı ve uluslararası ticareti
engelleyici yeni tedbirlerin protesto edilmesi
amacıyla Uluslararası Karayolu Taşımacılığı
Birliği (IRU) üyesi 13 Kuruluşun katılımıyla
Brüksel’de gerçekleştirilen protestoda TOBB
da yer aldı. 

Almanya’da başlayan ve AB üyesi
devletlerin bir kısmında devam eden
yabancı sürücülere yönelik asgari ücret
uygulamaları, çalışma ve dinlenme süreleri
ile bu sürelerin geçirileceği mekanların dahi,
uluslararası mevzuatın dışında bu ülkelerin
kendi ulusal kurallarına göre denetlendiği
söz konusu tedbirlerin, Türkiye taşımacılık
sektörünün önünde yeni bir engel

oluşturmaması için TOBB tarafından gerek
yurt içinde gerek yurt dışında girişimlerde
bulunuluyor.

Uygulamaya girecek yeni kanunun
uluslararası rekabeti önleyici ve uluslararası
ticarete tarife dışı engeller getiren bu
uygulamaların öncelikle yürürlükten
kaldırılması ve yaygınlaşmasının önüne
geçilmesi için Avrupa Komisyonu Başkanı
Jean-Claude Juncker ve Fransa Devlet
Başkanı François Hollande’a hitaben TOBB
ve diğer IRU üyesi kuruluşlarca ortak bir
deklarasyon imzalandı.  

Ayrıca, IRU tarafından yapılan
açıklamada, üyelerinin bilgilendirilmesi
amacıyla söz konusu kanuna ilişkin 40 adet
sorunun Fransa makamlarına sunulduğu
ancak hala bir yanıt alınamadığı ifade edildi.
Aynı açıklamada, uygulamanın iptal
edilmesinin talep edildiği ve Almanya için
başlatılan yasal sürecin netleşmesinin
beklenmesi gerektiği vurgulandı.  �

Taşımacılara ayrımcı
politikalara karşı eylem

UYULMAYAN TAVAN ÜCRET
BU AY SONUNDA DOLUYOR
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İstanbul' da Ulaştırma 
Sisteminde Mevcut 
Durum -1-

Sürücüleri Sürenler
Sorumlu… 

Dr. Zeki
Dönmez

4’te

Prof. Dr.
Mustafa
Ilıcalı

Salim Altunhan

Akif
Nuray

Terminaller üzerinde
hep durulmalı! 

11’de

Cumhur
Aral

Büyük Şirket

● Bakanlığın terminal tavan
ücret tebliğinin uygulama
süresinin sonu 30 Haziran 2016. 

● İstanbul’a göre hazırlanan
terminal tavan ücretleri, diğer
yerlerde nüfus azaldıkça daha
düşük olarak uygulanmak
zorunda. 

● İstanbul’da uzak mesafeye
giden en büyük otobüsün çıkış
tavan ücreti 80 TL. Halen
uygulanan 120 TL. Artı park
ücreti.

● 50 dakikası ücretsiz olan özel
otomobil saatlik tavan ücreti 8
TL. 50 dakikaya kadar olan
dahil halen uygulanan girdi
çıktı 10 TL. 

● 30 Haziran sonrasında
ücretlerin daha da artmasının
zaten kısa olan yaz dönemi
kazançlarını azaltması endişesi
var.

● Tebliğin bitiş tarihinin
otobüsçünün biraz para
kazanacağı dönemin başına
gelmesi taşımacılarca eleştiri
konusu oluyor.

5 yıl

2’de

Mustafa 
Yıldırım

Otobüs Kargo

Mevlüt 
İlgin

Sayın Kadir Topbaş
bir adım atsın…

10’da 4’te

2’de

8’de

“Ben de yazdım”…

UDH Bakanlığının karayolu yolcu
taşımacılığında kullanılan
terminallere ilişkin tavan ücret

tarifeleri hakkındaki 70 no’lu tebliğinin
uygulama süresi Haziran ayı sonunda
doluyor. Bu tarihe kadar yeni bir tavan
ücret tebliği yayınlanmadığı takdirde
terminal işletmecileri, istedikleri gibi tarife
hazırlayıp Bakanlığa bildirerek
uygulamakta serbest olacaklar. 

Mevcut tarifeler
Tebliğde yer alan tavan ücretler il nüfusu
10 milyonu aşan şehirler için hazırlanmış
olup sadece İstanbul’u kapsıyor. Diğer iller
nüfuslarına göre yüzde 5’ten yüzde 60’a
kadar değişen oranlarda indirim yaparak
ücret alabilecekler. Afyon gibi bazı iller
nüfuslarına göre zaten daha düşük olması
gereken tavan ücreti dahi almazken
İstanbul gibi çok yüksek ücret alma imkanı
verilen illerin bunlara da uymayıp daha da
yüksek ücretler alması en azından ilginç
bulunuyor.

Endişeler…
Başta İstanbul olmak üzere terminallerden
faydalanan taşımacılar her ne kadar
uyulmuyor olsa da mevcut sınırlamanın
psikolojik etkisinin de kalkması sonrasında
kendilerinden çok daha yüksek ücretler
talep edilmesinden ve turizmin
azalmasına bağlı gelir kayıpları
yaşayabilecekleri yaz döneminde,
terminaller nedeniyle giderlerinin
artmasından endişe duyuyorlar. ■

12 - 13’te

Otobüsçüler yine terminal işletmecilerinin insafına kalıyor

4 

4 

Tebliğ yayını geniş haberi: http://www.tasimadunyasi.com/yolcu-tasima/otogar-ucretlerine-tavan-getirildi-h2281.html

Servisçiler uzun süre mücadele ettiler 

Plaka tahdidi yargı kapısında

Ali
Bayraktaroğlu

Erkan YILMAZ

İlkem Turizm Yönetim Ku-
rulu Başkanı Ali Bayrakta-
roğlu, sivil toplum

örgütlerinin plaka tahdidi süre-
cinde UKOME Kararı ve Yöner-
gesine yönelik dava
açmamalarını eleştirerek,  “Artık
tek yol var. O da yargıdır demiş-
tim, yalnız sektörün temsilcisi
olan iki örgüt dava açmadı. Biri-
lerine sponsor olarak bireysel
dava açtırdılar. Ben kendi işlet-
memle bu davayı açmış bunu-
yorum” dedi.

Ali Bayraktaroğlu’na göre,
servisçinin yargıya gitmekten
başka çaresi yok: “Başka çıkar
yolu kalmadı. Her türlü demo-
kratik tepki gösterildi. Siz bu
tepkileri gazetenizde sürekli
dile getirdiniz. Bu işin artık
yargı dışında düzeleceği yok.” 3’te

Anadolu Isuzu’dan 
Halk Ulaşım AŞ
üyelerine iftar 

Fatih Tamay

Otokar’ın gezici
kütüphaneleri
10’a yükseldi

Nabi
Avcı

Otobüsçüler ve üreticiler
TOFED iftarında buluştu

Çiğdem Öztürk, Mehmet Ağar, Birol Özcan, Mustafa Yıldırım, Cem Murat Yıldırım

PUİS 50’nci yılını 
kutlayacak

İmran
Okumuş

6’
d

a

Yeni Conecto 29 Eylül’de geliyor

Alper
KurtYusuf

Adıgüzel

Kültür ve Turizm 
Bakanlığı’na 

10 Temsa 

10
-1

1’
de

Nabi
Avcı

4’te

5’te

4’
te

6’da

“Yolların kralı
olmaz, kuralı olur”
Başbakan Binali YILDIRIM
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Bu kez, siz değerli
okuyucularımla,
İstanbul’da

ulaştırma sisteminin
durumu, eğilimler ve
yapılması gerekenlerle
ilgili paylaşımlarda
bulunacağım. Akabinde
farklı ulaştırma
türlerinin kullanım
alanlarına değineceğim
ve bu çerçevede
monoray-havaray
uygulamalarından
bahsedeceğim. Bütün
bunları küresel gelişme
eğilimleri bağlamında
değerlendirmeye
çalışacağım.

Ülkemizin yakaladığı istikrarlı
büyüme eğilimi ile halkın satın alım
gücü ve otomobil sahipliği oranı
artmaktadır. Araç sahipliliği
oranının artması, bu konuda
kapsamlı bir çalışma yapılmazsa,
önümüzdeki yıllarda trafik
problemlerinin daha da artacağını
göstermektedir. Trafikte
problemlerinin çözümü için birçok
birim, kendi sorumluluk alanları
içinde çalışmalar yapmaktadır.
Ancak zaman zaman çalışma
alanları çakışmakta ve birimlerin
birbirinden habersiz olarak yaptığı
uygulamalardan istenen verim
alınamamaktadır. Emniyet Genel
Müdürlüğü (EGM), Karayolları
Genel Müdürlüğü (KGM),
büyükşehir belediyeleri, il ve ilçe
belediyeleri gibi birimlerin her biri
karşılaştıkları ulaşım problemlerini
kendi bünyelerinde çözmeye
çalışmaktadır.   

Ulaşım problemleri…
Ulaşım problemlerinin

çözümünde genel yaklaşım olan
yol kapasitesinin artırılmasında,
yeni yolların inşa edilmesinden
ziyade mevcut ulaşım sistemlerinin
daha verimli ve etkin bir şekilde
kullanılması yönteminin tercih
edilmesi kentin geleceği için daha
önem arz etmektedir. Verimliliği
artırma çalışmaları ulaşım
mühendisliğinde kısa vadeli
uygulamalar içerisine girmektedir.
Trafikten sorumlu birimlerin kendi

sorumluluk
alanlarında
yaptıkları kısa
vadeli çalışmaları
geometrik
düzenlemeler,
sinyalizasyon
uygulamaları,
bilinçlendirme
çalışmaları ve
trafik denetim
uygulamaları
olmak üzere dört
başlıkta
toplayabiliriz.
Trafik denetimi
çalışmaları, yol
güvenliğinin

artırılmasında önemli bir yer
tutmaktadır.

Sürücü hataları
Ülke genelinde meydana gelen

kaza sayıları ve sebepleri
incelendiğinde, sürücü hatasından
kaynaklanan kaza oranının çok
yüksek olduğu görülmektedir. 2009
yılında ülkemizde meydana gelen 1
milyon 34 bin 435 kaza meydana
gelmiş ve bu kazaların yaklaşık
yüzde 90’ının meydana geliş
sebebi sürücü hatası olarak
belirlendiği daha önce belirtilmişti.

Ülkemizde ve bölgemizde,
ekonomik gelişimin hızlanması ve
siyasi istikrarın derinleşmesine
paralel izlenecek doğru sosyal
politikalar, yerinde kullanılacak
‘teknik imkanlar ve argümanlar’la
beslenerek gerçekleştirilecek olan
büyük ölçekli yatırımlarla ‘deniz
ulaşımı’ bölgesel çapta, bütün
tarafların faydasına bir itici güç ve
temel hizmete dönüştürülebilir.
Bütün bu yaklaşımlar ‘2023
Vizyonu’ ve ‘Paris-Berlin-Londra-
Moskova-Pekin-Yeni Delhi’ yayının
çevrelediği coğrafyadaki en büyük
ekonomik güç olma perspektifi ile
bütünlüklü ve birbirini doğrular-
besler niteliktedir. İstanbul’umuz
bütün bu coğrafyanın aslında;
sosyal-politik-ekonomik-kültürel-
coğrafik anlamda ‘doğal merkezi’
konumundadır. İstanbul’da yaşıyor
olmamız ve İstanbul’un bir parçası
olmamız, bütün bu sorumlulukları,
faydaları, maliyetleri, riskleri ve

fırsatları bize muhatap kılmaktadır.
Daha ‘sağlıklı bir yaşanabilirliği’
ancak bütünlüklü bir bakış açısı,
‘insan odaklı bir yaklaşım’, uzun
vadeli politikalar, kendi
perspektifimizi geliştirebilme
düşüncesi ve ‘sürdürülebilir’ bir
kavrayış ile yakalayabileceğiz. 

Denizin kıyısında ama
denize uzak

İstanbul’da modal dağılımda,
yüzde 20 olması gereken deniz
ulaşımı payının çok gerisinde
olduğumuz gerçeği ile karşı
karşıyayız. Bu durum; ‘ulaşım bazlı’
olarak adeta ‘denizin kıyısında
denize bakmadan yaşamak’ olarak
açıklanabilir. İstanbul’daki modal
dağılımda karayolu aşırı yüklü bir
paya sahipken, karayolunda ‘özel
otomobil’ kullanım payı da çok
yüksek bir orana sahiptir. Bu;
karayolu trafik güvenliğini tehdit
eder boyutlarda sonuçlara yol
açarken, bütün İstanbul halkını
alabildiğine konfor-güvenlik-
dakiklik gibi parametrelerden
sürekli olarak feragat etmeye
zorlamaktadır. Toplu ulaşıma;
bütün ulaşım modlarında yönelmek
ve bu anlamda daha entegre,
konforlu, dakik, güvenli bir hizmeti
sunabilmek kısa vadede gözle
görülür geri dönüşler almamızı
sağlamaktadır ve sağlayacaktır. Bu
yılın genel verilerine baktığımızda;
Şehir Hatları Genel Müdürlüğü’nün
rakamlarına göre ‘şehiriçi
denizyolları’mızın ancak yüzde
10’luk doluluk kapasitesi ile
çalıştığını görmekteyiz. Bu
kapasitenin; yüzde 50’lik
düzeylerde dahi kullanılması,
ilaveten kabaca bir milyon
yolcunun denizyoluna çekilmesi
demektir. Ortalama; İstanbul’da bir
otomobilin 1 ila 2 yolcu taşıdığını
düşündüğümüzde; bu ‘trafikten
500-600 bin aracın’ çekilmesi
demek olacaktır. Katıldığım bütün
TV-radyo programları ve demeç
verdiğim gazete-dergi ve net
portallarında; ‘köprülerde devam
eden geniş çaplı tadilatlar
neticesinde ortaya çıkan talebin
deniz ulaşımına yönlendirilmesi’

fırsatının doğduğunu ve bunu doğru
yönetebileceğimizi ifade ettim,
rakamlarla açıkladım ve
yorumladım. Eşsiz bir Boğaz’a
sahip olup da trafik yönünden
burayı atıl vaziyette bırakıyor
oluşumuzun tutarsızlıklarını ortaya
koydum. Boğaz yolumuzu kullanan
uluslararası büyük tonajlı yük
gemilerinin daha akılcı yöntemler
ve ileride hayata geçirilecek büyük
yatırımlarla -deniz ulaşımını
İstanbul için ideal seviyeye
ulaştırmamız anlamında- Boğaz
trafiğine oluşturabildiği olumsuz
etkilerin tamamen bertaraf
edilebileceğini ifade ettim.

Paralel hatlar…
Yakın geçmişte denenen

‘Boğaz’da kıyıya paralel’ seferler,
(Şehir Hatları vapurlarınca Beşiktaş-
Ortaköy-Arnavutköy-Bebek vb.)
akılcı bir düşünceydi ve gerekliydi.
Fakat bu tam olarak istenen
sonuçları vermedi. Burada; paralel
hatlar boyunca sefer yapacak olan
araçların büyüklüğü, talebin iyi
yönetilmesi ve benzeri hususlar
önemlidir. Mesela; Boğaz sahil
boyunca birçok noktada yeterli
genişlikte olmayan karayolu hatları
üzerinde özellikle yoğun saatlerde;
yürüme mesafesiyle on dakika olan
Beşiktaş-Ortaköy güzergahı 30
dakikada aşılamayabilmektedir. Bu
anlamda; Beşiktaş’tan iyi
yönlendirilmiş bir talebe binaen
ortaya konan hizmetin sonucu
olarak minimum bekleme
süreleriyle kalkacak optimum
büyüklükteki bir şehir hatları aracı
20 dakikalık bir yolculuk sürecinde,
gerekli duraklara uğrayarak Bebek’e
ve benzer şekilde diğer iskele
duraklarına uğrayarak yolcu
taşıyabilecektir. Bu itibarla;
halkımızın ulaşım talebi; doğru saat
aralıkları-doğru güzergahlar ve
doğru araç filoları ile yönetildiği
takdirde, kıyıya paralel hat
uygulamasının ‘Boğaziçi deniz
ulaşımı’mızda etkin ve verimli bir
şekilde uygulanabileceği
kanaatindeyim.

Hepinize sağlıklı huzurlu mutlu
başarılı bir hafta dilerim. ■

PROF. DR. 
MUSTAFA ILICALI 
mustafa.ilicali@tasimadunyasi.com

mustafa.ilicali@ibb.gov.tr

Eski
cumhurbaşkanlarımızdan
Celal Bayar, yaşadığı onca

olay sonrasında yazan,
konuşanlara karşı işin iç
yüzünü, yukarıda, benim de
başlığa çıkardığım kitapla
anlatmıştı. Kendisinden başka
işin içinde olan kimse de
kalmamıştı. Rahmetli Celal
Bayar’dan ödünç aldığım
başlıkla ben de otogarların, asıl
olarak da İstanbul Otogarının
üzerine yazacağım. 

Bilindiği gibi Topkapı’da
otogar olarak kullanılan alan
hem yoğun trafiğin ortasında
kalmış hem de yetersiz hale
gelmişti. Giderek artan yolcu
hareketliliğini kaldırması
mümkün değildi. Zamanın
belediyesi ile bir araya gelen
otobüsçüler, başta Cemal
Ulusoy olmak üzere, yap-işlet-
devret anlayışı ile şimdiki
otogarı “Büyük İstanbul
Otogarı” olarak inşa ettiler.
Otogar olarak başlanılan yapı,
daha inşaat halindeyken
projeleri değiştirilerek rantiyeye
dönüştürüldü. Büyük
reklamlarla alt katları satıldı,
rant elde edildi. 

Kime sorarsanız sorun,
buna bugün bu beton yığınını
savunanlar da dahildir, otogarı
beğenmez. Otobüsçüler, bir
otogar inşaatında, o otogarın
asıl sahiplerine söz hakkı
verilmesinden yanadır. Çünkü
orayı en çok otobüsçüler
kullanır, çünkü otogarlar
otobüsçülerin evidir. Ne girişi
giriş, ne parkı park, ne peronu
peron, ne tuvaletleri… oraya
girmeyelim, çünkü otogarın alt
katları umumi ve açık tuvalet.
Aksini iddia edecek kimse
olabilir mi? 

Bugün İstanbul Otogarı

yeterli değildir. Zaten
savunanlar da sadece metronun
altında durağı olmasından
başka öne bir şey
çıkaramıyorlar. Sözü edilen yeni
yapılacak terminallerin raylı
sistemle entegre edilmesi
mümkündür. Artık teknoloji
gelişti… Siz otogar inşaatını
yapana kadar raylı sistem de
yapılır. Zaten dile getirilen yerler
otoyol bağlantısı olan mekanlar. 

Geniş bir coğrafyaya
yayılan İstanbul’da tek otogar
olmasındansa birkaç otogar
olması hem firmalar hem
otobüsçüler hem de yolcular
için faydalı olur. Ulaşım
kolaylaşır, trafikte geçirilen
zaman azalır. Yolcu da şehir
dışına kaçan havalimanına
gidene kadar otobüsle
seyahatini bile tamamlamış olur. 

Burada iş otobüsçüye
düşüyor. İyi bir planlama
yapacak, seferlerini ve
güzergahlarını çıkış yaptığı
otogara göre ayarlayacak. Bu,
aynı zamanda karayolu yolcu
taşımacılığı sektörü için reform
sayılacak bir gelişme olacaktır.
Çok zor bir şey değil… Hemen
bütün firmaların başında
üçüncü kuşak dediğimiz
gençler yer alıyor, ayrıca
profesyonel yöneticilerimiz de
var… Gelişmeye açıklar ve
bizlerin tutuculuğu gibi atadan
kalma metotlarla hizmet
vermiyor onlar. 

İstanbul’a hem girişi çıkışı
rahat, otobüsçünün de gönül
rahatlığıyla hizmet verebileceği,
yolcunun da güven ve huzur
duyarak gelebileceği yeni
otogarlara ihtiyaç var. Bu konu
daha çok su kaldırır, daha çok
tartışılır -ki, tartışacağız da- ama
ana hatları bunlardır.  ■

salim.altunhan@tasimadunyasi.com

Salim
Altunhan

“Ben de yazdım”…

İstanbul'da Ulaştırma Sisteminde Mevcut Durum,
Küresel Gelişmeler ve Çoklu Türel Kullanım -1-

Kadıköy Belediyesi tarafından tarihi
Haydarpaşa Garı'nda 1-5 Haziran
2016 tarihleri arasında düzenlenen 8.

Kadıköy Kitap Günlerinde, sektörümüzün
de yakından tanıdığı; IPRU İcra Kurulu
Üyesi, Kaptanlar Kulübü-Ulaştırma
Platformu kurucularından Ekrem Özcan
imza günü düzenledi. “Türk Savaşları
Işığında Pazarlama Stratejileri”, “Türkiye
Otobüs İşletmeciliği”, “İşin Aslı” ve
“Kaptan Şoför El Kitabı” adlı dört kitabın
yazarı olan Ekrem Özcan'a fuarda yoğun
ilgi vardı. Sektör temsilcilerinin yanı sıra

Özcan'ın daha önce görev aldığı Aselsan,
Temsa ve Turkcell çalışanları da standı
ziyaret edenler arasındaydı.  

Dört kitabının arasında en çok ilgiyi,
dünya tarihine yön vermiş Türk
savaşlarının başarılı savaş stratejilerini,
pazarlama strajelerine örnek olması
amacıyla sunduğu “Türk Savaşları Işığında
Pazarlama Stratejileri” adlı kitabının
gördüğünü belirten Ekrem Özcan,
“Sektörümüzün sektörel yazılı kaynaklara
daha çok odaklanması gerekiyor, yazılı
kaynak sayısının da artması gerekir” dedi. ■

Kitap Fuarında bir sektör temsilcisi 

Ekrem Özcan renk kattı

Düzce’nin ve Düzce Belediyesi’nin
en önemli yatırımlarından biri
olan “Şehirlerarası Otobüs

Terminali”nde hazırlıklar tüm hızıyla
devam ediyor. İnşaatı tamamlanan
terminalin dekorasyon ve çevre
düzenleme çalışmalarını yerinde
inceleyen Düzce
Belediye Başkanı
Mehmet Keleş,
Başkan Yardımcısı
Şemsettin Yenersoy
ve terminalde
çalışanlardan bilgi
aldı. 

Önemli bir
ihtiyacın Düzce
Belediyesi’nin

girişimiyle sona erdirildiğini belirten
Başkan Keleş, otogar esnafı ile de bir araya
gelerek terminal inşaatı ve işletme
durumu hakkında görüşmüş, şehir
merkezinde kalan otogarın ‘Şehirlerarası
Otobüs Terminali’ne taşınması hakkında
fikir alışverişinde bulunmuştu. ■

Düzce Terminali 11 Temmuz’da açılıyor



garip bir düşünce içindeler.  Halbuki
bir örgüt, üyeleri için vardır; menfi de
olsa müspet de olsa üyelerini
savunma adına bir yolculuğa çıkar.
‘Belediye ile kötü olmayayım, şununla
kötü olmayayım, aman bu bana ne
der’ ile böyle dernekçilik de, böyle
yöneticilik de olmaz. Siyasi kimliklerin
tamamı bir tarafta kalmalıdır” diye
konuştu.  

İSAROD da dava açmadı 
İSAROD’un da dava açmadığını,

birilerine dava açtırdığını öğrendiğini
belirten Ali Bayraktaroğlu, “İSAROD da
maalesef bu büyüklüğü gösteremedi.
Üyelerinden birkaçına sponsor olup
dava açtırdı. Davaların hiçbirinde
‘İSTAB ve İSAROD taraftır, bu davayı
onlar üstlenmiştir’ diye bir ibare yok.
Sen olmuyorsan birilerinin kazanacağı
bir dava ile övünemezsin” dedi.

Yeter ki sektör kazansın 

İlkem Turizm olarak Danıştay
8’inci Dairesine 11 Nisan 2016
tarihinde dava açtıklarını ifade eden
Bayraktaroğlu,  “UKOME Kararının
çıkmasının ardından biz bu yiğitliği
gösterdik ve davamızı açtık. Sonuç
menfi veya müspet, ne olursa olsun.
Belki bu işin yansımaları da olabilir.
Hepsine katlanabiliriz yeter ki sektör
kazansın” dedi.

Çözersek tahditi alırız 

“Hukukçularımızla toplantılar
yaptık. 6 tane madde tespit ettik”
açıklamasında bulunan
Bayraktaroğlu,  “Zaten 6 maddeyi
çözersek bizim plakamızda tahdit
kapsamına alınır, ayrı bir plaka da
alırız. Plakalarımızı da
devredebiliriz. Biz tam bam teline
dokunduk. Biz, tahdit diğer illerde
nasıl uygulanıyorsa İstanbul’da da
uygulanmalı dedik. Anayasa’nın
eşitlik ilkesi de bunu söylüyor.
İstanbul’a başka cepheden bakma,
değerlendirme şansınız yok dedik.
Bu iş sonuçlandığında, olumsuz
veya olumlu, ilk olarak yine sizinle
paylaşacağım. Benim bu sektöre
ahte vefam var ve ben bunu yapmak
istedim” dedi. 

Hepimiz kandırıldık

İstanbul Büyükşehir
Belediyesinin 8 alt komisyon
toplantısını yok sayıp, kendi kararı
ile UKOME’den maddeleri
geçirmesinin hiç adil olmadığını
düşündüklerini belirten
Bayraktaroğlu, “Büyükşehir
Belediyesinin kendi başına buyruk
kendi yönerge hazırlaması ve
UKOME kararı ile tescil etmesi çok
da adil olmadı. Sonuçta yaklaşık 8
tane alt komisyon toplantısı yapılmış
insanlar bu işe mesai harcamış. O
zaman hepimiz kandırıldık, ‘gelin siz
şurada oyalanın, biz de buradan
kendi bildiğimizi okuruz’ denildi.
Büyükşehir Belediyesine yakışmadı” dedi.  ■
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İlkem Turizm Yönetim Kurulu
Başkanı Ali Bayraktaroğlu, sivil
toplum örgütlerinin plaka
tahdidi sürecinde UKOME
Kararı ve Yönergesine yönelik
dava açmamalarını eleştirerek,
“Artık  tek yol var. O da yargıdır
demiştim, yalnız sektörün
temsilcisi olan iki örgüt dava
açmadı. Birilerine sponsor
olarak bireysel dava açtırdılar.
Ben kendi işletmemle bu davayı
açmış bunuyorum” dedi.

İstanbullu servisçiler, plaka
tahdidinin hayata geçmemesinin
hayal kırıklığı içinde. Tahdit için

yoğun çabalar gösteren servisçiler,
UKOME’de alınan karara ve
hazırlanan yönergeye tepkililer. 

11 Nisan’da dava açtı 
Alınan kararın iptaline yönelik ise

artık gözler yargıya çevrildi. Yargı
yolunda servis sektörünün
temsilciliğini üstlenen sivil toplum
örgütlerinin taşımacıyı yalnız
bıraktığını savunan İlkem Turizm
Yönetim Kurulu Başkanı Ali
Bayraktaroğlu, Danıştay 8’inci
Dairesi’ne UKOME Kararı’nın 6
maddesinin iptaline yönelik 11
Nisan’da dava açtıklarını söyledi.  

Artık tek yol var yargı 
Ali Bayraktaroğlu, sivil toplum

örgütlerinin yargı sürecinde sektöre
öncülük edemediğini savundu. 25
Mayıs 2015’te plaka tahdidine yönelik
servisçiye verilen sözlerin üzerinden
bir yıl geçtiğini belirten Bayraktaroğlu,

“Bir yıl çok uzun bir süre aslında. Tam
bir yıl geçti hala ses yok. ‘Bu iş
bitmiştir’ diye bunu daha önce
söylemiştim. Bu süreçte birçok kez
çeşitli görüşmeler yapıldı ama bir arpa
boyu alınamadı. ‘Neyi tamir ederseniz,
hangi maddeyi düzelttirmeye
kalkarsanız kalkın, bunun sadece tek
yolu var. O da yargıdır’ demiştim.
Hukuksuz hiçbir mesafe kat edemeyiz.
Yargı neticesini hep beraber
göreceğiz” dedi. 

Dernek de dava açabilir
“Belediye ile ters düşmeyelim”

diyerek dava açmayan sivil toplum
örgütlerinin yargı sonucunda olumlu
bir karar çıktığında bu işi
üstlenmemesi konusunda uyarılarda
bulunan Ali Bayraktaroğlu şunları
söyledi: “‘Belediye ile ters düşmeyelim’
diyenler,  yargıdan müspet bir sonuç
çıkınca sakın bu işi üstlenmeye
kalkmasınlar. Çok net söylüyorum.
Çünkü eğer bir mücadelenin içinde siz
orada nefer olarak varsanız,  zafer
kazanıldığında nefer olarak ödülünüzü
alırsınız, ama siz yoksanız zafer anında
gelirseniz, herkes bunu fark eder, bu
işten çırak çıkarsınız. Biz derneğiz,
örgütüz açamayız; Ahmet Beye,
Mehmet Beye açtırdık lafını yemezler.
Dava açmak benim üyemin işine
gelmiyor. Ben bu konu ile ilgili
duruşumu sergiliyorum dersin. İSTAB
kendisi yargıya gidemedi. Birilerinin
sponsorluğunu yaptı. Kendi parasıyla
değil, derneğin parasıyla bu
sponsorluğu yapıyor.  Ama bu iş
yapılacaksa safını belli edip,  esnafın
arkasında duracaksın. 10 kişiyle değil
kendi kimliğinle yargıya gideceksin ve
duruşunu göstereceksin. Maalesef bu
cesareti bu olgunluğu gösteremediler.
Davada başarılı bir sonuç alınamazsa
İSTAB’ın adı kirlenmeyecek, böylesine

Ali Bayraktaroğlu’na göre, servisçinin yargıya gitmekten başka
çaresi yok: “Başka çıkar yolu kalmadı. Her türlü demokratik tepki
gösterildi. Siz bu tepkileri gazetenizde sürekli dile getirdiniz.  Bu
işin artık yargı dışında düzeleceği yok.”

Topbaş, esnafa saygı duysun 

Sayın Kadir Topbaş, ‘Otobüsün
rengini de, durağını da halka sorarız.
İstanbul halkının kararına saygı duyarım’
demişti. Tüccara da, esnafa da lütfen
saygı duysun. Yargıdan bir sonuç
alınamasa bile -ki ben inanıyorum
olumlu bir sonuç çıkacak- bir geri adım
atsın ve baksın insanlar ne diyor diye… 

Sektör kilitlendi 

Şu anda yeni araba devredilemiyor,
alınamıyor, satılamıyor. Yol belgesi
alamıyor arabalar. Yola çıkamıyorlar. Şu
an sektör kilitlendi. Polis, ‘ben anlamam
bağlarım’ diyor.  Kaldı ki bağlanan bir
sürü araba var. Kilitlenmiş bir sektörü
ileriye taşıyabilir misiniz? Onun için
sesleniyoruz: Ne olur önümüzü açın, biz
de bu iş nasıl yapılır gösterelim. Bizim
yaptığımız nitelikli taşıma insanlara övgü
kaynağı olsun. Biz bir ihtiyacı gideriyoruz.
Günlük iki milyon yolcu taşıyoruz.

Cumhurbaşkanı sakıncalı diye
anlatıldı 

Sayın Kadir Topbaş, Sayın
Cumhurbaşkanımıza gitti ve bu işin
sakıncalı olduğunu söyledi. Öyle
demeseydi bu iş olacaktı. Yapmamalıyız
sakıncalıdır diye cumhurbaşkanı ikna
edildiği için tahsise dönüştü,
Cumhurbaşkanı da ‘tamam, sizin
dediğiniz olsun’ dedi.  

Servisçi merdivenleri koşarak
iniyor

Tahdit 20 yıldır dile getirilen bir
talepti. Biz de 2014’te İTO’da zümre
toplantısı ile bunun tarafında
olduğumuzu gösterdik.  Çünkü
gelinebilecek en kötü noktadayız. Bizi
ancak sınırlama kurtarır. Hep
merdivenlerden aşağı iniyoruz. 25 Mayıs
2015’e kadar yürüyerek indiğimiz
merdivenleri koşarak inmeye
başladığımızı gördük. Herkes hayal
kırıklığı içinde.  Ancak yargı yolculuğu ile
yeniden yukarıya çıkmaya başlayabiliriz.   

Servisçiler uzun süre mücadele ettiler 

Plaka tahdidi yargı kapısında

Belediye süreci kendi lehine
kullandı

Biz 25 Mayıs sonrasında,
toplantılarda bir an önce karar
alınması gerektiğini söyledik, ama
karar alınmadı. Bu süreçte
dışarıdan insanlar geldi. Belediye
de bu kap doldu taştı diyerek,
zaten yapmak istemiyorlardı,
bunu kullandı. Bunu süreye
yayma, sektöre girişin artışı bir
stratejiydi belki de. Hayır
demenin legal yolunu aradılar ve
sistemi şişirerek bunu buldular.
Ama bu makamlar kimseye
kalmıyor. Daire Başkanı gitti.
Genel Sekreter Yardımcısı da
değişti. Yarın Genel Sekreter
değişir, Belediye Başkanı
değişebilir; bu makamlar kimseye
kalmaz. Önemli olan bir hoş seda
bırakabilmek.  Önemli olan
hakkaniyetli kararlar vermek.
İnsanlar bu kadar bağırıp
çağırıyorlarsa bir adım atmak
gerekiyor. Üzüntümüz, Sayın
Kadir Topbaş, hala sektör ile bir
araya gelmedi.  

Ali
Bayraktaroğlu

Erkan YILMAZ

20 yıldır personel ve yolcu
taşımacılığı alanında hizmet
kalitesi ile öne çıkan İlkem

Turizm ailesi verdiği iftar yemeğinde
bir araya geldi. 

10 Haziran Cuma akşamı Cemile
Sultan Korusu’nda gerçekleşen iftar
yemeğine İlkem Turizm yönetimi,
çözüm ortakları ve Mercedes-Benz
Türk Hafif Ticari Araç Filo Satış
Müdürü Soner Gönültaş, ikinci el
USED1 Satış Müdürü Faruk Özer,
Gülsoy Otomotiv Genel Müdürü
Serkan Acar, Pazarlama İletişimi
Müdürü Mine Öztuncay ve Gülsoy
ekibi katıldı.  

Günlük 50 bin kişi

İlkem Turizm Yönetim Kurulu
Başkanı Ali Bayraktaroğlu, geleneksel
olarak 7’nci kez bir arada oldukları
iftarda, çözüm ortakları ve misafirleri

ile buluşmaktan duydukları
memnuniyeti ifade etti. 20 yıldır
personel ve öğrenci taşımacılığı
alanında hizmet verdiklerini
vurgulayan Bayraktaroğlu, “Günlük 50
bin civarında öğrenci ve personelin
taşınmasını sağlıyoruz. İlkem Turizm
direkt olarak 2 bin 200, dolaylı olarak 10
bin kişiye istihdam sağlıyor.
Müşterilerimiz Türkiye’nin en büyük
okulları ve en kurumsal şirketlerinden
oluşuyor. Ekibimiz İstanbul trafiğine
rağmen sabırla ve itina ile çalışıyor.
Sizlerin desteğiyle de işini en güzel
şekilde yapmaya devam edecek. İlkem
ailesi olarak hayırlı ramazanlar
diliyorum. Bu güzel geceye bize
desteklerinden dolayı Gülsoy Otomotiv
ailesine ve iftarımıza katılarak bizi
şereflendirdiğiniz için ayrı ayrı herkese
teşekkür ediyorum” dedi. ■

İlkem Turizm ailesi iftarda buluştu



İstanbul Bakırköy’deki
Botanik Parkında düzenlenen
iftar yemeğine halk
otobüsçüleri yoğun ilgi
gösterdi. Anadolu Isuzu’nun
ödüllü aracı CITIPORT halk
otobüsçülerce büyük bir
ilgiyle incelendi.  

15Haziran Çarşamba
akşamı Halk Ulaşım AŞ
üyelerinin katıldığı iftarın

ev sahipliğini Anadolu Isuzu yaptı.
İftar yemeğine TÖHOB Genel
Sekreteri Onur Orhon,  Halk Ulaşım
AŞ Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa
Altuntaş, Özulaş Yönetim Kurulu
Başkanı Göksel Ovacık, Anadolu
Isuzu Pazarlama ve Satış Direktörü
Fatih Tamay, Satış Müdürü Tunç
Karabulut,  Satış Şefi Onur
Çetinkaya,  Bölge Satış Yöneticileri

Murat Küçük, Ferhat Sancaklı, Emin
Günışık ve çok sayıda halk
otobüsçüsü katıldı.  

Anadolu Isuzu’nun desteği
sürecek 

Anadolu Isuzu Satış ve
Pazarlama Direktörü Fatih Tamay,
halk otobüsçüsüne destek
vermekten ve iftar yemeğinde
buluşmaktan duydukları
memnuniyeti dile getirerek,
“İstanbul toplu ulaşımının her
zaman yanında olmaya ve destek
vermeye devam edeceğimizi
belirtmek istiyorum. Yaklaşan
Ramazan Bayramını şimdiden
kutluyorum” dedi.

Halk Ulaşım AŞ Yönetim
Kurulu Başkanı Mustafa Altuntaş
da, “Davete katıldığınız ve bizi
yalnız bırakmadığınız ve bir aile
olduğumuzu burada sergilediğiniz
için teşekkür ediyorum” diye
konuştu. ■
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Sayın Kadir Topbaş 
bir adım atsın…

TOFED’in 47’nci iftar yemeği 16 Haziran
akşamı gerçekleşti. İftarımıza Türkiye’nin her
yerinden otobüsçü dostlarımız ve TOFED’e

üye il derneklerinin başkanları katıldı. Gündüz,
Merkez Yürütme Kurulu toplantısını
gerçekleştirdik.  Son iki aydaki çalışmaları
değerlendirdiğimiz toplantıda geçtiğimiz hafta
Antalya’da gerçekleştirilen otogarlarla ilgili çalıştay
hakkında bilgiler verdik. 

Taşıma Dünyası’na teşekkür 
Taşıma Dünyası Gazetesi bu toplantı ile ilgili

en geniş haberi yaptı ve toplantıyı manşetten
duyurdu. Biz de MYK üyelerine bu haberi dağıttık.
Taşıma Dünyası, daha önce içimizde yer alan bir
ekip tarafından çıkarılıyor ve sektör sorunlarına çok
hakimler.  Gazete ekibine, sorunlarımıza bu kadar
ilgi ve duyarlılıkla yaklaştıkları için buradan
teşekkür etmek istiyorum. İki aylık faaliyetlerimiz
MYK onaylandı. Bir dahaki toplantıda bir tek konu
tartışılacak: İstanbul’da belediyenin yapmayı
planladığı otogarlar. Biz İstanbul Otogarı’nın
yerinde kalması ve cep otogarların merkezi otogar
yapısını bozacağını düşünüyoruz.  

İstanbul Otogarı yerinde kalmalı 
Bu talebimizi TOBB Sektör Meclisi aracılığıyla

iletiyoruz. İstanbul  Otogarı’na yerinde kalmasına
yönelik 3 üniversiteden aldığımız raporları
Büyükşehir Belediyesine de sunacağız. TOFED,
İTO aracılığıyla da girişimlerde bulundu. Onlar da
üniversitelerden görüş istedi. Büyükşehir Belediye
Başkanı Sayın Kadir Topbaş, sektöre uzak duruyor.
Ancak biz, Sayın Topbaş’ın İstanbul’a kötülük
yapacağına inanmıyoruz.  Birkaç kez randevu
talebinde bulunduk, ama kendisi ile görüşemedik.
Belediyenin alt kadroları ile görüşmelerde
bulunduk ama çok sık kadrolar değişiyor.  

Bir adım atsın biz 41 atarız 
Biz Sayın Topbaş’ın bir adım atmasını

istiyoruz, Sayın Başkan bir adım atarsa biz 41 adım
atarız. Biz İstanbul Otogarı’nın ıslah edilerek
yerinde kalmasını savunuyoruz. Yapılması
gerekeni, üstümüze düşen vazifeleri de yerine
getirmeye hazırız. MYK toplantısında eylem planı
çizildi. 

Eylem planı 
İTO ve TOBB gibi kuruluşların da sektör

meclisleri ve sektör komitelerinden bu kararların
alınması ve hayata geçirilmesi için çaba
gösterilmesi bu eylem planının birinci maddesi. Bir
de belediyelerin bu konuda tek yetkili kurum
olmaktan çıkarılmasını talep ediyoruz. Kayseri ve
Ankara da otogarın yerini değiştiriyor. Belediye
değerlenen arazilerinden elde edilecek ranta göz
kırpıyor ve sektörün taleplerini dikkate almıyor.
Biz, bu eylem planının içerisinde, Ulaştırma
Bakanlığı öncülüğünde belediyelerin, sektörün sivil
toplum örgütlerinin katılacağı, otogar işletmecilerin
katılacağı bir çalıştay düzenlenmesini talep
ediyoruz. Uçak, denizyolu, havayolu ile
karayolunun entegre olmasını savunuyorsak
otogarların en merkezi yerde inşa edilmesi
gerekiyor. İstanbul Otogarı bu şartlara en çok uyan
otogardır. İstanbul Otogarını yıkıp yerine TEM
koridorunda Gazi girişinde bir otogar yapmak hiç
mantıklı değil. Daha otogar yokken oranın trafiği
tıkanıyor. Otogar taşındığında trafik tamamen
işlemez hale gelecek. Planlamaların daha iyi
yapılması ve İstanbul’un geleceğinin de insanların
ve sektörlerin de mağdur olmayacağı projelerin
yapılmasını talep ediyoruz. Sektörün de, İstanbul
halkının da kazanacağı iyileştirmelere hep açığız.
Türkiye’deki tüm D1 belgeli firma sahiplerinin
imzalarını Belediyeye ileteceğiz. Eğer Belediye,
kararında direnirse bu karar, bütün firmalara büyük
bir külfet getirecek. Biz bu ülkenin kalkınmasına
en çok katkı sağlayan sektörlerin başında geliyoruz.
Otobüsçülükte tüm dünyaya örnek bir sektör
haline gelmişken Belediyelerin sektöre çelme
takması bizi üzüyor. Unutulmasın ki; biz, Türkiye
ile Türkiye de bizimle büyüyor. 

Herkese iyi haftalar diliyorum. ■

Türkiye Otobüsçüler Federasyonu
Genel Sekreteri

mevlut.ilgin@tasimadunyasi.com

Mevlüt 
İLGİN
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Taşıma dünyasının iliğine göz atalım… Bu
hafta sürücüler.
Geçen hafta okul gezisinden dönen küçük

otobüs, yolun yarısında sulama kanalına
yuvarlandı. Sürücü önünü görmeden solladı,
karşıdan gelenle çarpıştı ve 14 kişi öldü. Sürücü
hatasından oldu kaza, ama sürücü de ölenler
arasında. 

Kamyonun yükü ağaçlara takıldı, kaldırıma
devrildi, 1 yaya öldü, şehrin ortasında. 

Geri manevra yapan başka kamyon yayayı
öldürdü, parkın içinde. 

EDS kameralarını izlemeye devam
edebilirsiniz… 

* * *
Rekabetin getirdiği fiyat baskılarının

sonuncu halkasıdır sürücüler; ücreti azaltılır,
çalışması uzatılır, hızı arttırılır, eğitimi kısılır,
sosyal hakları kesilir, yükü arttırılır, cezası
arttırılır. 

Giderek kalibrasyonu düşer, verimi bozulur,
dikkati dağılır ve Sürücü Hataları oluşur.

* * *
26 milyon sürücü ehliyetimiz var. Kayıtlı

araç parkımız 20 milyon adet, yarısı otomobil. 
Bir yaklaşım yaparsak; 16 milyon sürücü

belgesinin ticari araç kullandığını düşünebiliriz. 
Ticari araç başına 1,5 ehliyet düşecek, az.
Zaten, ticari araç sürücülerinin uzun saatler

boyunca ve araçlardaki kayıt donanımlarını da
kandırarak çalışmaları da bu eksikliğin kanıtı.

* * *
Kolayını da bulmuşuz; Sürücü Hatası. 
Kaza veya hasar olduğunda sürücüyü

sorumlu tutmak. 
Sürücü ölürse de sorumlu bulamamak(?)

Su kanalında ölen 14 kişinin ölümünün
sorumlusunu bilemiyorum, sürücü öldü…

Kaldırımda iken yükün altında kalan
yayanın sorumlusu sürücü müdür, kamyona o
işi veren midir?

* * *
Sürücülerin temsil örgütleri çalışma

şartlarını bilmiyor, meslek standardını yapmıyor,
mesleki yeterlik belgesini desteklemiyor,
sürücülerin performansını denetlemiyor ve
yayımlamıyor, sürücüleri kayda almıyor. TOBB,
TESK, TŞOF bünyelerinde temsil bile etmiyor.

* * *
Öte yanda sürücülerin de sürücüleri var,

yöneticileri, işlerin sahipleri... 
Yöneticilerin verimine bakarsak da; 
- trafik sigortaları zarara devam ediyor.
- hız kontrolü, ağırlık kontrolü, trafik

altyapısının iyileşmesi, teknik muayenenin
etkinleşmesi, sürücü yasasının
yenilenmesi/iyileşmeleri bile trafik güvenliğini
yeterince düzeltmiyor.

- araç parkının devamlı gençleşmesi de
ulusal kaybı azaltmıyor.

- taşımayı ve ulaşımı, yani ekonomiyi
taşıyan sürücülerin bir taşıyanı yok ortada. 

- yabancı lojistik şirketlerinin Türkiye
yükünden aldıkları pay her yıl biraz da bu
nedenle, büyüyor.

* * *
Bırakalım sorumluyu da çağdaş bir tutum

ile çözüm arayalım:
1- Meslek Standardını, ilgili Meslek Yüksek

Okulları, UDH Bakanlığı, Çalışma Bakanlığı,
taşımacılık STK'ları, sürücü temsil STK'ları
tamamlamalı ve uygulamalı.

2- Trafikle ilgili olan sigorta kalemleri prim
hesabında Sürücü Performansı katsayısı
uygulamalı.

3- Kamu yönetimi, sürücü profillerinin
meslek standardına uygunluğunu denetlemeli.

* * *
Böylece taşımanın ve ulaşımın ulusal

verimi zamanla artacak; ulusal kayıplarımız
zamanla azalacak.  

* * *
Güvenli sürüşleriniz olsun… ■

anuray59@gmail.com

Akif
Nuray

Sürücüleri Sürenler
Sorumlu… 

Anadolu Isuzu’dan 
Halk Ulaşım AŞ üyelerine iftar 

Fatih Tamay

Koç Topluluğu şirketi Otokar,
özel ürettiği 5 yeni Doruk LE
model gezici kütüphane

otobüsünü daha Kültür ve Turizm
Bakanlığı Kütüphaneler ve Yayımlar
Genel Müdürlüğü’ne törenle teslim
etti. Otokar’ın bakanlık hizmetine
sunduğu gezici kütüphane sayısı
böylece 10’a yükseldi.

Koç Topluluğu şirketi Otokar,
özel olarak ürettiği ikinci parti 5
yeni Doruk LE model gezici
kütüphane otobüsü, Kültür ve
Turizm Bakanı Nabi Avcı’nın da
katılımıyla 14 Haziran Salı günü
gerçekleşen törenle teslim etti.
Teslimatı yapılan Doruk LE
otobüsleri ile Otokar’ın yurdu gezen
gezici kütüphane sayısı 10’a
yükseldi. Yeni gezici kütüphaneler
Aydın, Trabzon, Tekirdağ, Isparta,
Konya, Çorum, Manisa, Iğdır,
Kırşehir, Nevşehir, Burdur, Kütahya,
Bursa, Elazığ ve Mardin’de kitap
severler ile buluşacak. ■

Otokar’ın gezici kütüphaneleri 10’a yükseldi

Doruk LE Gezici
Kütüphaneler 

Doruk LE aracın iç
yüzeylerine, özel olarak
tasarlanan raf sistemleri eklendi.
İç tasarımı renkli ve ferah olan
araçta özel okuma bölümünü
aynı anda 6 kişi kullanabiliyor.
Gezici kütüphanelerde ayrıca
araç tavanına gizlenerek uzaktan

kumanda ile açılan bir televizyon
sistemi bulunuyor. Böylece
ziyaretçiler görsel döküman,
çocuklara yönelik çeşitli bilim
sanat belgeselleri ve filmlere de
ulaşma imkânı buluyor. Araç
içindeki jenaratörler enerji
ihtiyacını karşılarken, klima
sistemi ile ister sıcak ister soğuk
havada rahat okuma ortamı
sağlanabiliyor.

Nabi
Avcı
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TEMSA’nın üretimini
gerçekleştirdiği 9.5 metrelik
uzunluğa sahip 10 adet TEMSA
MD9LE, Kültür ve Turizm
Bakanı Nabi Avcı’nın katıldığı
törenle Bakanlık yetkililerine
teslim edildi.  

14Haziran Salı günü
düzenlenen törenle 10’u
Temsa MD9LE gezici

kütüphane otobüsü olmak üzere
toplam 15 otobüs Bakanlık filosunda
yerini aldı. Törene Kültür ve Turizm
Bakanı Nabi Avcı, Temsa Kamu Satış
Müdürü Ayşegül Gökçe, Kamu Satış
Yöneticisi Mahir Akkuş,  Temsa Yetkili
Bayisi Ali Şahin ile çok sayıda bürokrat
ve çocuklar katıldı.  

Gezici kütüphane otobüsü
sayısı 46 oldu

Bakan Avcı, son yapılan 15 araçlık
teslimatla Kültür ve Turizm
Bakanlığı’nın gezici kütüphane
sayısını 46’ya ulaştırdığını söyledi: “46
gezici kütüphanemiz Anadolu

yollarında dağ bayır, köy ve
kasabalarımıza, şehirlerimizde
engellilerimizin olduğu mahallelere
kitapları taşıyacak. Kervana kattığımız
bu 15 gezici kütüphanemiz için emeği
geçen herkese ayrı ayrı teşekkür
ediyorum.  Toplam 46 araçlık
kütüphane kervanımızın 39 bin 97
kayıtlı üyesi var ve inşallah en kısa
zamanda bunu 100 bine çıkaracağız.
Gezici kütüphanelerimizdeki 105 bin
kitabımız 466 bin okuyucu ile
buluştu.” dedi. 

Temsa Kamu Satış Müdürü
Ayşegül Gökçe, “Üretimini
gerçekleştirdiğimiz otobüsler bilginin
de, kültürün de taşınmasına,
insanımızla buluşmasına katkı
sağlıyor.  Temsa olarak büyük bir
mutluluk ve gurur duyduğumuz bir
teslimat” dedi. ■

Kültür ve Turizm Bakanlığı’na 

10 Temsa MD9LE 

Personel ve turizm taşımacılığı
alanında hizmet veren Bursa merkezli
6 firmaya toplam 8 araç teslimatı
gerçekleştirdi. 

TEMSA,  İzmir ve Antalya’nın ardından
Bursa’da teslimat rüzgarı estirdi. 

Şimtur Turizm’e Maraton 
2003 yılında kurulan, personel, öğrenci ve

araç kiralama alanında hizmet veren Şimtur
Turizm’in tercihi Temsa Maraton oldu.
Maraton, Temsa Bölge Satış Yöneticisi Sonat
Demirci tarafından Yılmaz Şimşek’e teslim
edildi.

Eraydın Turizm’e Safir Plus 
1993 yılından bu yana personel

Temsa’dan Bursa rmalarına Prestij, Maraton ve Sar Plus
taşımacığı alanında hizmet veren
Eraydın Turizm, bir Safir Plus aldı.
Aracı Temsa Bölge Satış Yöneticisi
Sonat Demirci firma sahibi Naci
Eraydın’a teslim etti. Teslimatta Bursa
Asgar Oto Servisi Erol Karadeniz de
hazır bulundu.

Beyce Turizm’e 3 Prestij SX 
Personel taşımacılığı hizmeti veren

Beyce Turizm de Prestij SX tercih etti.
Temsa Bölge Satış Yöneticisi Sonat
Demirci, firma sahibi Ersel

Kahraman’a 3 adet Prestij SX teslim
etti.  

Yeşilkent Turizm’e Prestij SX   
1994 yılında beri personel

taşımacılığı alanında hizmet veren
Yeşilkent Turizm’e 1 adet Prestij SX
teslimatı yapıldı. Aracı Şeref Yüksel ve
Bursa Askar Oto Servisi’nden Erol
Karadeniz Temsa Bölge Satış Yöneticisi
Sonat Demirci’den teslim aldı.  

Busem Turizm’e Prestij SX 
Turizm taşımacısı Busem Turizm

de filosuna Prestij SX aracı aldı. Temsa
Bölge Satış Yöneticisi Sonat Demirci,
aracı firma yetkilisi Hayrullah Güler’e
teslim etti.

Uztur Turizm’e Prestij SX 
1994 yılında kurulan, personel,

öğrenci ve turizm taşımacılığı alanında
hizmet veren Uztur Turizm de Prestij
SX alan firmalar arasında yerini aldı.
Firma sahibi Hasan Uz’a, aracını
Temsa Bölge Satış Yöneticisi Sonat
Demirci teslim etti.

Her ihtiyaca uygun 
Teslimatlara yönelik açıklamalarda

bulunan Temsa Bölge Satış Yöneticisi
Sonat Demirci, her müşteriye uygun
araç çözümleri sunmaktan büyük
mutluluk duyduklarını belirterek,
“Bursa merkezli personel, öğrenci ve
turizm taşımacı firmalara Prestij, Safir
ve Maraton teslimatları gerçekleştirdik.
Teslimatlarımız hız kesmeden sürecek.
Araçlarımız işletme sürecinde sağladığı
avantajlarla firmaların öncelikli tercihi
olmaya devam ediyor” dedi. ■



Petrol Ürünleri İşverenleri
Sendikası (PUİS) üyesi akaryakıt
bayileri ve otobüsçüler PUİS’in
iftarında buluştu.

13 Haziran Pazartesi akşamı düzenlenen
iftar yemeğine PUİS Başkanı İmran
Okumuş, Eski PUİS Başkanı İsmail

Aytemiz, Eski TABGİS Başkanı Atıf Ketenci,
TOBB Karayolu Yolcu Taşımacılığı Sektör
Meclisi Başkanı Mustafa Yıldırım, TOFED
Başkanı Birol Özcan, Genel Sekreter Mevlüt
İlgin, Yönetim Kurulu Üyeleri, IPRU Başkanı
Fatih Tamay, TTDER Başkanı Sümer Yığcı,

Başkan Yardımcısı Mehmet Öksüz, UATOD
Başkanı Mehmet Erdoğan, TOF Başkan
Yardımcısı İbrahim Arttırdı, Tahsin Yücefer,
Genel Sekreter Nusret Ertürk, Eski TOFED
Başkanı Rüştü Terzi, MAPAR Yönetim Kurulu
Başkanı Yalçın Şahin ile çok sayıda akaryakıt
bayisi sahibi katıldı. 

50 yılı kutlayacağız

2017 yılında PUİS’in 50’nci yılını
kutlayacağını belirten PUİS Başkanı İmran
Okumuş,  “49 yıllık geçmişinde PUİS’e emek
veren, emeği geçen herkese, yaşamını
yitirenlere Allah’tan rahmet, yaşayanlara

sağlıklı, mutlu ve huzurlu bir yaşam
diliyorum. PUİS sektörün tek bir çatı
örgütüdür.  1967 yılında kurulan ve bugün
dostlarımızla bir araya gelmemize vesile olan
o çatıyı kuranları saygıyla yad ediyorum.
Emeği geçenlerin tamamına, şahsım ve
birlikte görev yaptığım arkadaşlarım adına
sonsuz teşekkürlerimi sunuyorum” dedi.

PUİS Yönetim Kurulu olarak üç hedefle
ilerlediklerini açıklayan Okumuş şunları
söyledi: “Biz yönetim kurulu olarak üç tane
olmazsa olmaz yol haritamızı belirledik.
Bunlardan birincisi sadece PUİS için değil,
sektör, tüm ülke hatta tüm dünya için adalet

PÜİS’in İftar yemeği, 9
Haziran Perşembe akşamı,
Ankara Büyükşehir

Belediyesi’nin Gençlik Parkında
kurduğu 3 bin kişilik iftar
çadırında gerçekleştirildi. İftar
yemeğine katılım çok yüksek oldu.

PÜİS'in iftarına üst düzey
bürokratlar, akaryakıt ve LPG
sektörünün temsilcileri, PÜİS
teşkilatı ile çok sayıda bayi katıldı.

PÜİS Genel Başkanı İmran
Okumuş, iftar sofralarının birlik ve
beraberliğin paylaşıldığı,
diyaloğun en üst seviyelere çıktığı
sofralar olduğunu belirterek, “Bu
yıl 39’uncusunu düzenlediğimiz
Geleneksel İftar Yemeğimizi
Ankara’da Büyükşehir

Belediyesi’nin Gençlik Parkı’nda
kurulu 3000 kişilik iftar çadırında
gerçekleştirdik. Sayın
Bürokratlarımız, sektörümüzün
temsilcileri ve bayilerimiz iftar
yemeğimize katılarak bizleri
onurlandırdı. Katılımlarından
dolayı herkese teşekkür
ediyorum”dedi. ■

PUİS 50’nci yılını kutlayacak

PÜİS’in geleneksel Ankara iftarı 

Mercedes-Benz
Türk Otobüs
Pazarlama ve
Satış Müdürü
Alper Kurt, halk
otobüsçüleri için
düzenlenen iftar yemeğinde
Yeni Conecto’ya yönelik bir de
müjde verdi. Kurt, “29 Eylül’de
sizlerle buluşacak Yeni Conecto
yakıt tüketimi ile fark yaratacak”
dedi.

14Haziran Salı akşamı Sardunya
Restaurant’ta düzenlenen iftara
150’yi aşkın halk otobüsçüsü

katıldı. Mercedes-Benz Türk Otobüs
Pazarlama ve Satış Müdürü Alper Kurt,
Otobüs Satış Operasyonları Kısım Müdürü
Murat Kızıltan, Filo Satış Kısım Müdürü
Burak Batumlu, Şehiriçi Otobüs Kamu Satış
Kısım Müdürü Yusuf Adıgüzel’in ev
sahipliğini yaptığı iftar yemeğine TÖHOB
Genel Sekreteri Onur Orhon, ÖZULAŞ
Genel Müdürü İsmail Yolcu ile 150’yi aşkın
halk otobüsçüsü katıldı. 

Mercedes-Benz Türk Otobüs Pazarlama
ve Satış Müdürü Alper Kurt, özel halk
otobüsçüsü ailesinin her geçen
büyüdüğünü görmekten mutluluk
duyduklarını ifade ederek, otobüsçülere bir
de müjde verdi: “Sizlerle bir arada
olmaktan çok mutluyuz. İftarımıza
katıldığınız için teşekkür ediyoruz. Sizlere 3
ay sonra çıkacak Yeni Conecto aracımızın
müjdesini de vermek istiyorum. 29 Eylül’de
yeni Conecto ile tanışacaksınız. Yeni
Conecto yakıt tüketimiyle de fark yaratacak
ve işletme sürecinde sizleri memnun
edecek” dedi. ■

İFTARDA

MÜJDE VERİLDİ

Yeni Conecto 29 Eylül’de geliyor

Alper
Kurt

Yusuf
Adıgüzel

dedik. İkincisi şeffaflığı gündemimize aldık. Üçüncüsü de mali disiplin
dedik. Bu üç değerden hiçbir zaman vazgeçmeyeceğimizi, bu
değerlerde tüm sektöre katkı sağlamayı kendimize ilke ve hedef
edindik. PUİS sadece bayinin yanında değil, ana dağıtım şirketinin de,
sektörün de ülkeye katkı sağlayan,  tüm paydaş ve oyuncuların da her
zaman yanında. Dün olduğu gibi bugün de, yarın da yanında olacaktır.
PUİS’in en büyük özelliği servet düşmanlığı yapma yerine, servete
değer katan, ülkeye değer katan sermayedarın yanında olmaktır.
Mübarek Ramazan ayının ülkemize ve İslam alemine hayırlar vesile
etmesini ve güzellikler getirmesini diliyorum.” ■
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Yönetim Kurulu Başkanı
Yalçın ŞAHİN

Yeğenim Hıdır Emre’nin 
düğün törenine katılıp; mutluluğumuzu paylaşan 

başta otobüs sektörünün güzide isimleri olmak üzere, 
tüm dost ve arkadaşlarımıza sonsuz şükranlarımı sunuyorum.

TEŞEKKÜR

Ramazan ŞAHİN

Oğlum Hıdır Emre ve Ğelinim Begüm’ün 
mutlu gününde bizleri yalnız bırakmayan, 

bu mutlu günümüzü bizimle birlikte paylaşan tüm dost, 
akraba, arkadaş ve müşterilerimize sonsuz teşekkür ederim.

TEŞEKKÜR



Her şirket, bir iddia ile kurulur. Şirketi
kuranların en önemli önceliği,
müşteridir. Kurucular, şirketin gücünü

müşterileri memnuniyeti için seferber ederler.
Yeni bir şirketlerin bu enerjisi ve odaklanma
anlayışı, başarının yollarını açar. 

Kuruluşun ilk yıllarında, son derece yalın
olan yönetimin yapısı, zamanla karmaşık bir
hale dönüşür. Şirket büyüdükçe,  insan
kaynakları, satınalma, finansman, satış, satış
sonrası, pazarlama vs. gibi bölümler oluşur. İlk
dönemlerde çalışanların,kuruculara ulaşması
ve işlerini birlikte çözmeleri mümkünken,
şirket büyüdükçe araya yöneticiler, müdürler,
direktörler, genel müdür yardımcıları girer.  

Şirket küçük, işler daha az karmaşık
haldeyken yöneticiler, müşteriyi tanıyan,
sahada mücadele eden, ürünleri satan, rekabeti
bilen kişiler iken sonraları, gerçek hayatla,
müşteriyle, sahayla bağları zayıf olan yönetici
tipine dönüşür. Şirket, “rakamlarla”
yönetilmeye başlar. Karar alanlar, neredeyse
müşterilerle hiç temas etmeyen, onların hangi
beklentilerini ve yaşadıkları sorunları bilmeyen,
işe müşteri gözüyle bakamayan yöneticilerdir.
Ne kadar donanımlı ve iyi niyeti olurlarsa
olsunlar, müşteriden uzaklaştıkça, isabetli karar
almaktan da uzaklaşırlar.

Kurulduğu ilk yıllarda, müşteriye fayda
sağlamak için sıra dışı bir çaba gösteren şirket,
zamanla kurucu zihniyetten uzaklaşır ve
büyük, çok bölümlü, çok katmanlı, bürokratik

bir şirkete dönüşür. Şirketin rekabet avantajı, ilk
yıllardaki yenilikçi zihniyetinden değil,
büyüklüğünden ve yaygınlığından oluşur. 

Şirket büyüdükçe, her bölümün kendine ait
bütçesi olur. Her yönetici, bu kaynağı kendi
hedefleri doğrultusunda mutlaka harcamak
ister. Büyük şirketler -etkin çalışan satın alma
bölümlerine rağmen- maliyet bilincinden
uzaklaşır. Oysa kurucuların en önemli
özelliklerinden biri, şirketin sahip olduğu
kaynakların kıt ve değerli olduğu bilince sahip
olmasıdır; çünkü para kendisinindir. Bu son
derece sağlıklı yaklaşım,  büyük şirketlerde yok
olur. Büyük şirketler, çok büyük bütçeleri, çok
yararsız projelere kolayca harcayabilirler.

Büyük şirketlerde, risk almak son derece
zordur.  Geleceğin belirsizliğine karşı, şirketin
üst düzey yöneticileri, şirket kaynaklarını

birbirinden farklı alanlara dağıtarak, riski en
aza indirirler. Bu davranış da, şirketin tek bir
fikir etrafında kilitlenmesini ortadan kaldırır.
Şirket, doğal olarak vasatlaşır.

Kuruluşun ilk yıllarında, genç yetenekler
ortaya çıkıp büyük başarılar kaydederler.
Şirketin organizasyon yapısı esnek olduğu için,
bu yetenekler kendilerini gösterecek imkân
bulur ve şirkete büyük katkıda bulunurlar. Şirket
büyüdükçe, yetenekli insanlar, mevcut kuralları
ve organizasyon yapısını aşıp sıra dışı işler
yapma imkânı bulamazlar. Şirket bu yetenekleri
elinde tutamadığı gibi, yeni yetenekleri de
kendine çekemez.

Şirket büyüdükçe, profesyonelleştikçe
amatör ruhkaybolur, büyüklük hastalığına
yakalanırlar. yöneticiler, işi kişisel
algılamamaya, başarmayı kişisel bir misyon
gibi görmemeye, başarısızlıktan sorumluluk
duymamaya, işin gerçeklik duygusunu
hissetmemeye başlarlar.

Önemli olan, kuruluş aşamasındaki ruhu
ve heyecanı korumak, müşteriye odaklanmak,
kaynakları verimli kullanmak ve işle ilgili
kişisel sorumluluk almaktır.

Liderin görevi, yalın bir yönetim
anlayışıyla, tek bir amaç, tek bir hedef
etrafında, kaynakları en etkin şekilde
kullanarak, her çalışanın müşteri vaadini
gerçekleştirmek için çaba göstermesini
sağlamaktır. ■

BAŞSAĞLIĞI

Metro Holding Kurucusu ve 
Onursal Başkanı Galip Öztürk’ün değerli amcası

Hüseyin ÖZTÜRK’ün

vefatını derin bir üzüntüyle öğrenmiş bulunuyoruz. 
Merhuma Allah’tan rahmet, kederli ailesine, sevenlerine

baflsa€l›€› ve sabırlar dileriz.
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Büyük Şirket

Fransız pazarında 10
yıldan uzun süredir
öncü konumunda olan

ve metrobüs sistemlerinde
lider olan Iveco Bus, yaklaşık
500 standart ve körüklü
Crealis otobüsünü 14 Fransız
kentine teslim etti. Söz
konusu güzergâhlarda artan
yolcu sayısı da Iveco Bus
tarafından önerilen
metrobüs kavramının
başarısını göstermekte.
Crealis, kalite konusunda
yarattığı sıçrama ile imajını
güçlendirdi ve hizmet
kalitesinde tanınırlığını
arttırdı.

Crealis uluslararası
alanda da adımlarına devam
ediyor; son olarak İtalya’nın

Bolonya kenti için 49,
Azerbaycan’ın başkenti Bakü
içinse 151 doğal gazlı otobüs
teslim etti.

Konfor, ulaşılabilirlik,
gelişmiş bilgi teknolojileri
konusunda en iyisini sunan
Crealis otobüsleri, davetkâr
bir atmosfer ve güçlü bir
kişiliğe sahip. Araçta son
model Euro VI motor
kullanılıyor ve aracın görsel
tasarımı hızlı, muntazam ve
güvenilir ulaşım fikrini
çağrıştırıyor. 

İşletmeciler 3,500’den
fazla kombinasyon
seçeneğiyle kendilerine en
uygun olan otobüse sahip
olabiliyor, opsiyonel özelliklerle
kişiselleştirebiliyorlar. ■

Iveco Crealis otobüs 

Toplu taşıma için tasarlandı 

İzmir Büyükşehir
Belediyesi, toplu
ulaşımda devrim niteliği

taşıyan elektrikli otobüs
hamlesini sonuçlandırma
adına çok önemli bir adım
attı. İlk etapta 20 adet
elektrikli otobüs satın
alarak toplu ulaşımda
İzmirlilerin hizmetine
sunmak üzere harekete
geçen ESHOT Genel
Müdürlüğü, 2015 Ağustos
ayında ihaleye çıkmış,
ancak Kamu İhale Kurumu,
bu ihaleyi iptal etmişti. 9
Mart'ta yapılan ikinci ihale
ise katılan firmaların
şartnameye uygun teklif
sunmaması nedeniyle
sonuçlandırılamamıştı.

ESHOT Genel Müdürlüğü,
“çevreci ulaşım”
teknolojilerini hayata
geçirme stratejisi
doğrultusunda “full
elektrikli otobüs” alımı için
üçüncü kez ihaleye çıktı. 5
firmanın katıldığı ve
üçünün parasal teklif
verdiği ihale sonunda
kazanan firma TCV
Otomotiv Makine San. ve
Tic. AŞ oldu. 

İzmir Büyükşehir
Belediyesi’nin 3 yıl içinde
kente 400 elektrikli otobüs
kazandıracağı proje,
Kalkınma Bakanlığı
tarafından onaylanarak
2016 yatırım programına
alındı. ■

İzmir'in elektrikli otobüs ihalesi tamam

Kazanan TCV oldu

20 - 26 Haziran 20168 ❭❭ Yolcu Taşımacılığı



BAŞSAĞLIĞI

Efe Tur Yönetim Kurulu Başkanı

Adnan
KARAKAŞ’I
kaybetmenin derin üzüntüsünü yaşıyoruz. 

Merhuma Allah’tan rahmet, kederli 

ailesine, sevenlerine baflsa€l›€› ve 

sabırlar dileriz.

Has Otomotiv
Mercedes-Benz Türk A.Ş. Bayi

BAŞSAĞLIĞI

Otobüs sektörüne unutulmayacak
hizmetler vermiş, döneminin 

en yenilikçi rmalarından biri olan
Sinemalı Civan Jet’in sahibi

Cengiz
CİVAN’I

kaybetmenin derin üzüntüsünü yaşıyoruz. 
Merhuma Allah’tan rahmet, kederli 
ailesine, sevenlerine baflsa€l›€› ve 

sabırlar dileriz.

Has Otomotiv
Mercedes-Benz Türk A.Ş. Bayi

BAŞSAĞLIĞI

Metro Holding Kurucusu ve 
Onursal Başkanı Galip Öztürk’ün

değerli amcası

Hüseyin
ÖZTÜRK’Ü

kaybetmenin derin üzüntüsünü yaşıyoruz. 
Merhuma Allah’tan rahmet, kederli 
ailesine, sevenlerine baflsa€l›€› ve 

sabırlar dileriz.

Has Otomotiv
Mercedes-Benz Türk A.Ş. Bayi
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Otokar İç Pazar Ticari
Araçlar Satış Müdürü

Murat Tokatlı’ya sponsorluk
desteği için ve Koç Holding
tarafından 10 yıldır
yürütülen Ülkem İçin
Projesi’nde belirlenen tema
olan Toplumsal Cinsiyet
Eşitliği Projesi’ne yönelikte
Otokar Kurumsal İlişkiler
Yöneticisi Beril Gönüllü’ye
plaketlerini Başkan Özcan
sundu. Beril Gönüllü,
“Otokar olarak ‘Toplumsal
Cinsiyet Eşitliği
Kampanyası’nı sektörümüze taşıdık. Bu proje ile ‘Kadınlar okumaz,  Erkekler
ağlamaz’ gibi toplumumuzdaki yer etmiş algıları yıkmayı ve sektörde kadın
istihdamına yönelik projeleri ve firmaları ödüllendirmeyi hedefledik.
Sektörümüz çok ciddi bir gelişim içinde. Yanımızda olan TOFED’e ve
Kaptanlar Kulübü’ne teşekkür ediyoruz” dedi. 

Anadolu Isuzu
Satış ve

Pazarlama Direktörü
Fatih Tamay’a
plaketini TOBB
Karayolu Yolcu
Taşımacılığı Sektör
Meclisi Başkanı
Mustafa Yıldırım
sundu. Tamay,
“TOFED, Türkiye’nin
en değerli, en köklü
sivil toplum
örgütlerinden bir

tanesi. Böyle bir kuruluşa destek vermekten gurur
duyuyoruz. Şu anda uzaklarda olan ama gönlü ile
katkı sağladığına inandığımız Sayın Galip
Öztürk’ün en kısa zamanda aramızda olmasını
diliyorum” dedi. Mustafa Yıldırım da, Ramazan
Bayramının sektöre hayırlar getirmesini ve yeni
sezonda bol kazanç dileğini iletti. 
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Mustafa
Yıldırım
TOBB Karayolu Yolcu 
Taşımacılığı Sektör 
Meclis Başkanı

Otobüs Kargo

Türkiye’de kargoculuğun çok kısa bir
geçmişi var. Önce KARİD kuruldu.
Sonra kargo ile ilgili mevzuat hazırlığı

yapıldı.  Kargo taşımacılığı ilgili yönetmelik
hazırlandı. Yönetmelik hazırlanırken, bir
konu gözden kaçtı. Uçaklar yolcu taşıyorlar
ama altlarına kargo alabiliyorlar.  Otobüsler,
adı emanet olarak geçen kargoyu kayıt dışı
şekilde taşıyorlar. Oysa bunu resmiyete
bağlayıp kayıt altına almak lazım. Ne
yaparlarsa yapsınlar, hiçbir kontrol otobüsle
emanet taşınmasını yani kayıt dışı ticari kargo
taşımasını engelleyemez. Otobüsle kargo
taşımacılığı ülkemizde çok miktarda yapılıyor.
Bunu sektörün içinden biri olarak
söylüyorum. Kargoculuğu Türkiye’de
literatüre sokan insanlardan biriyim ben. 

İlk ben başlattım 
1976 yılında otobüsle kargoya başladım.

Bugün insanlar uçakla seyahat ediyor, ama
eşyasını otobüslere veriyorlar. Ticari ve ticari
olmayan birçok eşyanın bugün özellikle
Anadolu’nun çeşitli yörelerinden gelen çeşitli
ürünlerin emanet olarak otobüsle ücretli
olarak taşındığını çok iyi biliyoruz. Bu
anlamda otobüsle kargo konusunda ciddi bir
kapasite var. Küçük parçalı yüklerin,
paketlerin otobüsle taşınmasında yeni bir
düzenlemeye ihtiyaç olduğunu
düşünüyorum. Yoksa kargo şirketlerinin
birçoğu kargolarını emanet adı altında
otobüsle taşıtıyor. 

Yeni bir belge türüne ihtiyaç var 
Yani yeni bir belge türüne ihtiyaç var.

Akşam ver, sabah al. En hızlı kargo uçaktan
sonra otobüstür. Uçakta bir sürü formalite
vardır. Otobüs yalındır. 1000 tane şube var.
Bugün Türkiye genelinde bütün ilçelere
teşkilatlanmış bir otobüs yapısı var. Onun için
mevzuat düzenleyicileri şunu bilmelidir ki,
bugün birçok kargo şirketi otobüsleri
kullanmaktadır. Devletin postası bile
otobüsleri kullanmaktadır. Hal böyleyken
otobüslere kargoyu yasaklamak doğru
değildir. Bu işbirliğini de gerektirir; kayıt dışı
taşımayı kayıt altına almak için kargo
şirketleri ile otobüs şirketleri arasında yeni
organik bağlar kurulması ve bu potansiyelin
değerlendirilmesi gerektiğini düşünüyorum. 

Gündeme taşımak bir ihtiyaç 
Hem Sayın Ulaştırma Bakanımız hem de

Sayın Başbakanımız konuya vakıf zaten. Bunu
gündeme taşımak artık güncel bir ihtiyaç
oldu. Otobüsçülük,  kış aylarındaki atıl
kapasitesini ‘koltuk satamıyoruz, bari bagaj
satalım, tekerlekler boşa dönmesin, kayıt
altına girsin, kayıt dışı taşınan ücretli
emanetler hem belgeli taşınsın hem de kargo
küçük bir ihtimalle de olsa,  kaybolduğu
zaman sorun kolayca çözümlensin. Bununla
ilgili ciddi bir mevzuat hazırlığı yapmak
lazım. 

Bence federasyonlarımızın otobüsle
kargoyu ülke gündemine taşıması lazım…
Vatandaşların çok önemli talebi olan otobüse
emanet vermek yani yük taşıtmak, zarf
taşıtmak işi artık kayıt dışılıktan kurtarılarak
kargo literatürüne girmesi lazım. Otobüsle
kargo taşımacılığının ilk ateşini ben
yakıyorum, arkadan bütün meslektaşlarımızın
da buna sahip çıkmasını istiyorum. 

Kargocular ve otobüsçüler
konsorsiyumu 

TOBB Karayolu Sektör Meclisi Başkanı ve
TOF Başkanı olarak bu konunun gündeme
taşınmasını istiyorum. Otobüsle kargo
taşınıyor bunu belgelendirmek istiyoruz,
vergisini vermek istiyoruz, kayıt altına sokmak
istiyoruz; bunun aksini yapanlar kayıt dışılığı
tetikler ülkeye ve ekonomiye zarar verirler.
Bu, kargocu meslektaşlarımıza da zarar verir.
Karayolu kargo taşımacıları ile otobüs
işletmecileri yeni konsorsiyumlar oluşturarak
bu işleri yapmalı. Zaten yapılıyor kayıt altına
alalım. Ülkemizin dört bir yanından yüzlerce
yolcumuz, yiyeceğini, içeceğini çamaşırını,
emanetini, otobüse emanet ediyor. Biz bu fiili
durumun kayıt altına alınmasını istiyoruz.
Neden kayıt altına girmesin?

Otobüs kargo bir dönem vardı; güvenlik
gerekçesiyle iptal edilmiş olabilir. ama 200-
300 kişi taşıyan uçakla yapılabiliyorsa neden
otobüste yapılmasın? Niye bu negatif
ayrımcılık,  yaptığımız işi niye yasal bir kılıfa
sokmayalım? Niye bu ülkede kayıt dışılığı
azaltmayalım? Bu soruların cevabı, “otobüsle
kargo yapılmalıdır”da yatıyor. İlgili
arkadaşlarımız otobüsle kargonun mevzuatını
hazırlayarak Ulaştırma Bakanımızın önüne
koyacaktır.  

Güvenlik standartları belirlenir
Bu çerçevede otobüs firmaları da

güvenlik konusunda teknolojik yatırım
yapabilir hazırlıklarını başlatabilir. Kargo,
görüntü cihazıyla otobüse konmadan önce
görünebilir.  Şu şu kargolar otobüsle
taşınabilir, şunlar taşınamaz diye sınırlamalar
yapılabilir. Güvenlik standartları
oluşturulmalıdır. Hem güvenlik hem taşıma
mevzuatını tamamlayıp otobüsle kargo
taşımacılığını bu sektöre kazandırmamız
gerektiğine inanıyorum. Bu, otobüs
işletmeciliğine yapılacak en iyi hizmetlerden
biridir. ■

Türkiye Otobüsçüler
Federasyonu’nun (TOFED) 47’nci
iftarı, sektör mensuplarının ve otobüs
üreticilerinin yoğun katılımı ile
gerçekleşti.

16Haziran Perşembe akşamı
Kaşıbeyaz Restaurant’ta
düzenlenen iftar yemeğine sektör

mensuplarının yanı sıra Doğru Yol Partisi
Eski Genel Başkanı Mehmet Ağar, Ulaştırma
Bakanlığı İstanbul Bölge Müdürü Cem Murat
Yıldırım, TOFED Genel Başkanı Birol Özcan,
TOBB Karayolu Yolcu Taşımacılığı Sektör
Meclisi Başkanı Mustafa Yıldırım, PUİS ve
UYOF Başkanı İmran Okumuş, TTDER
Başkanı Sümer Yığcı ve üretici firmaların ve
bayilerinin yöneticileri katıldı. 

Sorunlarımız çok büyük
TOFED Başkanı Birol

Özcan, TOFED olarak 11
yıldır sektör mensuplarının
hak ve hukukunu korumak
için çalışmalar yürüttüklerini
belirterek, “Karayolu yolcu
taşımacılığı sektörü zor bir
dönemden geçiyor.
Sorunlarımız, dertlerimiz
çok büyük.
Hükümetimizden birtakım
kolaylıklar bekliyoruz. Kamu
desteği almayan
sektörümüz, kamu desteği
alan havayolu ve demiryolu
gibi kurumların oluşturduğu
haksız rekabetten dolayı
mağdur. Havayolunun, aldığı desteklerle
otobüs biletinden daha düşük bilet fiyatı
belirlemesi nedeniyle son 5 yıldır bilet
fiyatları yerinde sayıyor. Bu haksızlığın son
bulması ancak havayoluna yönelik taban
fiyat uygulaması ile mümkün olacak.
Havayolu  taşımacıları ayrıca çevre illere
otobüslerle taşımacılık yaparak da
sektörümüze zarar veriyor. Entegre
taşımacılık sisteminin kurulması ve tüm
karayolu yolcu taşımacılarının havayolu
yolcusunu varış noktasına taşıma
hakkına sahip olması gerekir.
Korsan taşımacılığın
önlenmesine yönelik cezalar
yetersiz kalıyor. Belediyelerin
sektörün görüşünü almadan
otogar inşa etmesi ve işletmede
hatalar nedeniyle sıkıntılar
yaşıyoruz. Otogarlarla ilgili
Bakanlığın da, belediyenin de içinde
yer alacağı bir komisyonun kurulması
gerekir. Tek bir belge ile tüm taşıma
modlarına yönelik bilet satışına imkan
verecek bir düzenleme yapılmalı. Kiralık araç
düzenlemesinin bir özmala beş kiralık
şekline dönüşmesini istiyoruz” dedi. 

Belediyeden bir adım bekliyoruz 
İstanbul’da 6 terminal yapmayı

planlayan Büyükşehir Belediyesi ile bu
konuda bir araya gelmek
istediklerini ifade eden Özcan,
“Belediye bir adım atarsa biz 15
adım atarız. Belediye ile bu
otogar sorununu çözmek
istiyoruz. İstanbul Otogarı’nın
yerinde kalmasını özellikle talep
ediyoruz” dedi.

Çözümde belirleyici güç 
Metro Turizm Yönetim

Kurulu Başkanı Çiğdem Öztürk,
TOF0ED Kurucu Başkanı Galip
Öztürk’ün katılımcılara mesajını
ve selamlarını iletti. Öztürk,
“Bazılarının iki gün sonra
beceremeyip kapatırlar dediği

TOFED, 11 yıllık süreçte yüzlerce firmayı ve
binlerce otobüsçüyü bir araya getirdi.
Sektörümüzün sorunların çözümünde
belirleyici bir rol üstlenen bir kuruluş haline
geldi. Bakanlık sektör sorunlarında mutlaka
TOFED’e yer veriyor ve nihai kararlar TOFED
olmadan verilmiyor. TOFED sektörümüzün
yegane gücü haline dönüştü” dedi.

Ortak danışma kurulu 
İstanbul Bölge Müdürü Cem Murat

Yıldırım, “Sektörün sıkıntılarını çözmek
için elbirliğiyle hareket edeceğiz. Bir

yolcu parası olmayan yolcuyu da taşır,
ama bunu hiçbir havayolu şirketinde
göremezsiniz. Onun için bu sektör
güçlenerek devam edecek.  Sivil
toplum örgütleri ile ortak bir

danışma kurulu oluşturduk. Yakın
zamanda da harekete geçireceğiz.

Sektörün düzenleyicisi olarak biz,
uygulayıcısı olan sizler birlikte neler
yapabileceğimiz konusunda bir harita
çıkaracağız” dedi. 

Konuşmaların ardından TOFED’in iftar
yemeğine sponsor olan kuruluşlara plaketleri
sunuldu. ■

Otobüsçüler ve üreticiler TOFED iftarında buluştu

Başkan Birol Özcan; Mercedes-Benz Türk
Pazarlama ve Satış Bölüm Müdürü Alper Kurt,

Filo Satış Kısım Müdürü Burak Batumlu, Otobüs
Satış Operasyonları Kısım Müdürü Murat
Kızıltan’a bir plaket sundu. Alper Kurt, “Bol
kazançlı bir sezon olmasını diliyorum” dedi. 

Temsa Pazarlama
Direktörü Murat

Anıl’a plaketini TOFED
Genel Sekreteri Mevlüt
İlgin sundu. Murat Anıl,
“Ramazan Bayramının
hayırlara vesile olmasını
ve kazasız, belasız, bol
kazançlar diliyorum”
dedi.

MAPAR
Yönetim

Kurulu Başkanı
Yalçın Şahin’e
plaketini
UATOD
Başkanı
Mehmet
Erdoğan sundu.

ZF Türk Genel Müdürü Selim Aydınlıoğlu’na
plaketini TOFED Genel Başkan Vekili Mustafa

Sarı sundu. Selim
Aydınlıoğlu, “Bu
akşam burada
sizlerle birlikte
olmaktan ZF ailesi
olarak büyük onun
ve gurur
duyuyoruz. Bu
güzel gece TOFED
ekibine teşekkür
ediyoruz” dedi.

Bilet otomasyon
şirketi Biletall

CEO’su Yaşar
Çelik’e, plaketini
TOFED Genel
Başkan Yardımcısı
Mustafa Özcan
sundu.

ZF Türk

Mercedes-Benz Türk

Temsa

Otokar

Mapar

Anadolu ISUZU

Biletall.com

Birol
Özcan

İmran
Okumuş

Necip
Kartal

Hakan Ayık, Hacı Zeki Kızılkaya

Mercedes-Benz

Tahsin Yücefer, Sümer Yığcı, Latif Karaali, Mehmet Öksüz, Reşat Kara

Çiğdem Öztürk, Mehmet Ağar, Birol Özcan, Mustafa Yıldırım, Cem Murat Yıldırım

Anadolu ISUZU

Salim Altunhan

TEMSA

Otokar

Mapar
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Bu yazı yayımlandığında ilk ve orta
öğretim tatile girmiş olacak. Bu
durum yaz mevsiminin geldiğini

anlatır. İnsanlar, varsa yazlıklarına
göçecekler. Olmayanlar tatil için başka
yerlere seyahat edecekler. Bunların hepsi
ulaşım, hepsi daha fazla iş demektir.
Ancak bu yaz, biraz farklı olacak gibi…
Bir göz atalım.

Yük taşımacılığı
Ülkemizin Doğusundaki ülkelere

ilişkin önemli sıkıntılar var. Buna
Güneydoğu ve Kuzeydoğu ülkeleri de
dahil. Bu durum, gerek buradaki ülkelere
gerekse bu ülkelerden geçilerek gidilen
diğer ülkelere yönelik taşımalarda kayıp
demek. Bu kayıp, gerek yapılan taşımanın
azalması gerek güzergah değişiklikleri
nedeniyle maliyetlerin artması
şekillerinde olabiliyor. Önceden beri
buralara taşıma yapanlar yeni duruma
bağlı olarak Batıya, yani Avrupa’ya
yönelik uluslararası taşımalarda şans
arıyorlar. Bu durum, rekabeti ve zaten
azalan taşımalardaki gelir kaybını
arttırıyor. Üstelik bu hatta yeni girenler
standartları düşürüp problemlere yol
açabiliyorlar. Bu endişe sürecek gibi…

Ekonomideki kısmi sıkıntılara bağlı
olarak yurtiçi taşımacılık biraz azalabilir,
ama bu risk fazla değil. Bundan daha
önemlisi, yurtdışı taşıma yapan
kapasitenin bir kısmının iç taşımalara
yönelmesi olabilir. Bu da mevcutların
sıkıntısını arttırabilir. 

Turizm taşımaları
Ülkemize gelen turist sayısındaki

azalmalar, öncelikle havayolunu
etkileyecek. Bunun yanı sıra komşu

ülkelere yapılan tarifeli ve tarifesiz seferler
etkilenebilir. Giden yolcu olmasa da
gelen yolcu azalabilir. Kendi
insanlarımızın otobüslerle yapacakları
turlarda azalmalar az olsa bile
yabancıların transferleri ve yurtiçi
gezilerinin azalması turizm taşımacılarını
olumsuz etkileyebilir. Bu da taşımacı ve
otobüslerin tarifeli taşımalara kaymasına
yol açabilir. 

Tarifeli taşımalar
Yazın bunların çoğunlukla daha fazla

sefer ve daha yüksek dolulukla çalıştığını,
üstelik koltuk başına ücretlerin iyileştiğini,
daha kısası iyi bir sezon yaşandığını
biliyoruz. Bu yıl da bu pek değişmeyecek.
Sadece Ramazan nedeniyle yaz
yoğunluğu biraz gecikebilir. 

Aslında bu iyilik biraz görünenden
azdır. Yaz başında ve sonunda doluluklar
tek yönlüdür. Yaz başında dolu gidip boş
dönmek, yaz sonunda boş gidip dolu
gelmek yaygındır. Buna rağmen işler
iyidir. 

Henüz 9 günlük tatil kararı
açıklanmadan UDH Bakanlığı Ramazan
ve Kurban Bayramlarında artacak talebe
ilişkin genelgesini yayınladı. Tarifeli
taşımacılar, turizm taşımacılarının
kullanmadıkları kapasiteyi
değerlendirecek. Bu durum çifte bayram
anlamına gelebilir. 9 günlük bayram
kararı çıkmasaydı bile bu durum
değişmezdi. Hatta bayram içinde sürecek
hareketlilik nedeniyle daha da iyi
olabilirdi. 

Bu arada, yaz döneminde ulaşımda
gelişmeler yaşanacak, göz atalım…

Körfez Geçiş Köprüsü
Körfez geçiş köprüsü Haziran ayı

sonunda hizmete girecek. Bunun anlamı,
yoğun Ramazan Bayramı tatilinde hizmet
verecek olması. Artık Topçular-Eskihisar
hattında yollara taşan feribot kuyrukları
tarihe karışacak. Televizyoncular da artık
klasikleşen bu görüntüleri vermekten
kurtulacaklar. Kim bilir, belki de üzülürler.
Peki, bunun kullananlara maliyeti ne
olacak? Otomobillerin 35 Dolar + KDV
kadar ücret ödeyeceği açıklandı. Bu,
feribot ücretlerine göre önemli bir artış,
bir katlanma. Otobüsler için rakam belli
değil, ancak önemli bir artış olacağı kesin.
Bu da maliyetleri yükseltecek. Bunun
karşılığında yolcudan ek bir 5-10 TL
alınabilecek mi? Bu sadece bayramda
veya yazın değil, bütün yıl gerekli. Bir de
kısalacak seyahat süresinin seyahatleri
arttırıp arttırmayacağı, uçak yolcusunu
çekip çekemeyeceği önemli. 

Üçüncü Boğaz Köprüsü
Bunun da 26 Ağustos’ta açılacağı ilan

edildi. Bunun açılmasıyla, özellikle sabah
ve akşam saatlerinde köprülerde
kaybedilen zamanlar kazanılabilir. Bu
durum bazı araçların uzun seyahat ve
zaman kaybı pahasına üçüncü köprüyü
kullanmaları sonucu diğer araçların, diğer
köprüleri daha iyi şartlarda
kullanabilmesiyle olacak. Peki, üçüncü
köprüye kim gidecek? Buradan geçişin
bedeli ne olacak? Buraya yeterince araç
gitmezse kimler buraya zorlanacak?
Transit araçların kendiliğinden burayı
kullanması beklenebilir, ama diğerlerinde
mağduriyet doğabilir. Otobüsçüler
açısından konu önemli. Birinci köprüden
kovulan şehirlerarası otobüsçüler, şimdi
de üçüncü köprüye zorlanacak mı? Böyle
bir şey yanlış olur, mağduriyet yaratır.
Toplu taşıma anlayışına da uymaz. Bir
kişiyle geçen otomobiller birinci
köprüden, toplu taşıma aracı olan
otobüsler üçüncü köprüden denemez.
Ben, bırakın yasaklanmayı, toplu taşıma
aracı olan otobüslere birinci köprüde
tercihli şerit ayrılmasını savunanlardanım. 

Avrasya Tüneli
2016 sonunda bu da hizmete girecek.

Önemli sayıda otomobil bu yoldan geçip
köprülerin yükünü hafifletecek. Bu
nedenle üçüncü köprüye ilişkin kesin
kararlar almadan önce bu tünelin
açılışının beklenmesi ve bunun
sonuçlarının görülmesi yerinde olur.

Gereksiz yere kimse üçüncü köprüye
zorlanmamış olabilir. 

…ve taşıma güvenliği
Başta bayram olmak üzere yaz

döneminde en fazla bunun üzerinde
durulmalıdır. Artan yolcu talebi daha
fazla sefer için daha hızlı sürüş, daha
yoğun sürücü kullanımı ve sefer uğruna
bakıma zaman ayırmama gibi sonuçlar
getirmemelidir. Herkes sorumluluğunu
unutmamalı. ■

zeki.donmez@tasimadunyasi.com

Dr. Zeki
Dönmez

Yazın getirdikleri

Yusuf
Adıgüzel

Bilet almak
artık daha
kolay
Otobüs, uçak, deniz otobüsü ve

TCDD biletlerini bir arada sunan
ilk ve tek online bilet sitesi

Biletall, yenilenen web sitesini birçok

farklı özellikle kullanıma açtı. Online
bilet sektöründe bir ilk olan ve Google
Chrome ile geliştirilen ‘Sesli Bilet
Arama’ fonksiyonu; tercih edilen
seyahat aracının, tarihin ve rotanın
söylenmesiyle tüm alternatifleri
saniyeler içinde ekrana getiriyor. Sesli
bilet arama fonksiyonunun yanı sıra 3
günlük sonuçlar arasında en ucuz bileti
gösterme ve en ucuz alternatif ulaşım
aracı hakkında ipucu özelliği, Biletall’ın
sunduğu yeni fonksiyonlar arasında yer
alıyor.    

2006 yılında Ulusal Bilet Dağıtım
Sistemi isimli TÜBİTAK projesi ile
kurulan Biletall, her geçen gün yaptığı

yeniliklerle dikkatleri üzerine çekiyor.
Siteye, yolculara rehberlik ve kültürel
bilgi sunmak amacıyla eklenen Biletall

Blog özelliğinden sonra, Google
Chrome ile geliştirilen, Türkiye
genelinde 140’ı aşkın otobüs firması ve
yurtiçi-yurtdışı 500’ü aşkın havayolu
biletinin sesli komut özelliğiyle
aranmasını sağlayan yapay zeka
teknolojisi ile ‘Sesli ve Akıllı Bilet Arama’
çubuğu ulaşım sektörüne de bir ilki
sunmuş oldu. 

Daha ucuz seyahat…
Tüm yolcular, daha ucuza nasıl

seyahat edebilirim sorusunu
kendilerine sorar. Biletall bu sorunun
yanıtını 2 farklı şekilde veriyor. Site önce
seçilen tarih ve fiyatlarla birlikte 3
günlük seyahat önerisini sonra da aynı
tarihler ve rota için daha ucuz bir bilet
varsa alternatif ulaşım aracını sunuyor.

Daha uygun ücretli ulaşım aracı önerisi
de sesli bilet arama özelliği gibi online
bilet sektöründe ilk kez uygulanıyor.
Yolcular yeni özellikler sayesinde
saniyeler içinde istediği bileti alarak
hem zamandan hem de bilet
ücretinden tasarruf etmiş olacak.
Biletall, seyahat edilecek yerin 3 günlük
hava durumunu, yöresel lezzetleri ve
mutlaka görülmesi gereken yerleri de
rehberlik hizmeti kapsamında yolculara
bilgi olarak paylaşıyor. ■

Sesli Arama Özelliği Eklendi 

Yaşar Çelik

Not: 

Özel güvenlik kullanımı
Özel güvenlik görevlilerine

trafik denetimi ve ruhsat kontrolü
gibi işlerin de yaptırılabileceğini
duydum. Olabilir de, amacı ne?
Eğer trafik polislerine başka
görevler verilecekse bunların bazı
işlerinin aktarılabileceği başka
çözümler de bulunabilir. Örneğin,
diğer polisleri, belediye zabıtasını
ve zabıta yardımcılarını park yasağı
denetim ve cezalandırması
yaptırılabilir. Böylece hem çok
önemli olan park yasakları daha
etkinlikli uygulanabilir hem de
belediyeler bu sorunun çözümünde
görev almış olur. Keza polislerden
daha etkinlikle faydalanmak
isteniyorsa emniyet
müdürlüklerindeki pek çok büro
hizmetinde sivil personel
kullanılabilir. Polislerce yapılan
bazı koruma hizmetleri de özel
güvenliklere verilebilir. 

BAŞSAĞLIĞI

Federasyonumuz ile 
Metro Holding Kurucusu ve 

Onursal Başkanı Galip Öztürk’ün
değerli amcası

Hüseyin
ÖZTÜRK’Ü

kaybetmenin derin üzüntüsünü yaşıyoruz. 
Merhuma Allah’tan rahmet, kederli ailesine, 

sevenlerine baflsa€l›€› ve sabırlar dileriz.

Birol ÖZCAN
Türkiye Otobüsçüler Federasyonu Genel Başkanı

Otobüsçüler ve üreticiler
TOFED iftarında

Erdem Yücel, Gökhan Çerioğlu

Metin Tırış, Musa Çaktır, Türker Başkurt, Mustafa Öner

Nejdet Fırat, Fatih Uğur

Tuğrul Karadeniz, Gürsu Başaran
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Mercedes-Benz Türk 30 yıldır Milli Takım Sponsoru

Sami Acerüzümoğlu
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Dunyası
Lojistik

Uygulamalı Kargo Okulu 

Aras Kargo’ya
ödül getirdi

Türkiye İnsan Yönetimi Derneği
(PERYÖN), insan yönetimi alanındaki
en iyi uygulamaları belirlediği 8’inci

ödül organizasyonunda, Aras Akademi İlk
Adım Okullarını "Fark Yaratan İK Projeleri"
kategorisinde ödüle layık gördü.  

2009 yılında, Aras Akademi ile sektörde
ilk kez bir eğitim platformu oluşturan Aras
Kargo, 2014 yılında da, Aras Akademi çatısı
altında İlk Adım Okullarını, yeni çalışanlara
özel ilk mesleki eğitim okulu olarak hayata
geçirdi. 

Aras Kargo Yönetim Kurulu Başkanı
Evrim Aras, bu işi yapabilmek için en az 4
lisan gerektiğine dikkat çekti: “Aras
Akademi ile eğitime başladık, 100 bine
yakın çalışana sahip sektörümüze öncülük
ettik. Arkasından da, sektörün yeni
çalışanlara özel ilk mesleki eğitim okulu
olan İlk Adım Okullarını hayata geçirdik.
Simülasyon şubelerinde uygulamalı
eğitimlerin de yapıldığı İlk Adım
Okulları’nda, işe yeni başlayan
çalışanlarımıza hem kurum kültürümüzü
benimsetiyoruz, hem de problem çözme
tekniklerinden işyeri etiğine kadar geniş bir
yelpazede eğitim veriyoruz. Bugüne kadar
İlk Adım Okulları'ndan 3 bine yakın kurye
ve temsilciyi mezun ettik. Şu an 4 büyük
şehirde bulunan okullarımıza yenilerini
eklemeyi planlıyoruz." ■
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Scania, 2016 yılında
da satış grafiğini
yükseltmeye devam
ediyor. 2016 yılının
ilk çeyreğinde
global pazarlarda
satışlarını yüzde 6
artırdı.

Scania, 2016 yılının
ilk çeyreğindeki en
büyük büyümeyi

Türkiye’nin de içinde
olduğu Avrasya
pazarında göstererek
satışlarını yüzde 130
artırdı. Avrupa pazar
payı yüzde 17,4; Asya

pazar payı yüzde 13‘e
ulaştı.

Global pazarlara
paralel olarak Türkiye
pazarındaki satışlarını
da arttıran Scania, 2016
yılının ilk 5 ayında
yüzde 16’lik pazar
payına ulaştı. 7 bin 319
adetlik toplam satışın
gerçekleştiği ağır ticari
araç pazarında 1.139
adet ile ilk 5 ayda pazar
payını en çok artıran
marka oldu. Scania
ithal ağır ticari araç
pazarında ise yüzde
40’lık pazar payı ile
liderliğini açık ara
koruyor. ■

Scania’nın, pazar payı % 16

Lukoil Türkiye’de

Yeni CEO 
Arash Repac oldu 

LUKOIL’in Moskova’daki merkezinde 2
yıl kadar görev yapmış olan Arash
Repac’ın Türkiye kariyeri Temsa ile

başlamıştı. Son beş yıldır LUKOIL
Türkiye’nin perakende satışlardan sorumlu
genel müdür yardımcılığı görevini
yürütmekteydi. Daha öncesinde Bilkent
Üniversitesi Siyaset Bilimleri fakültesinden
mezun olan Repac, Türkiye’ye yabancı
değil. On yıldan uzun süre Türkiye’de
yaşamış olan Repac, görevi 1 Temmuz’da
resmen Alexander Terletskiy’den
devralacak. ■

Türkiye’nin en geniş satış ve
satış sonrası ağına sahip treyler
üreticisi Tırsan, 3 Haziran günü
Adana’da bayileriyle bir araya
geldi. Türkiye’nin 20 farklı
noktasından gelen bayilerle
2016 yılı ilk yarı
değerlendirmesi gerçekleştirildi,

yılın ikinci yarısına ilişkin strateji
belirledi. 

Yılın ilk yarısını değerlendiren
Tırsan Yurtiçi Satış Genel Müdür
Yardımcısı Ercan Kulaksız,

“Türkiye ağır ticari araç pazarında
2016 yılının ilk yarısında geçen yılın
aynı dönemine göre daralma söz
konusu. Piyasada da buna bağlı olarak

temkinli bir hava var. Ancak, biz
Tırsan olarak yılın ilk beş ayı sonunda
yüzde 36 pazar payıyla liderliğimizi
sürdürüyoruz. Bunu da, bugün bir
araya geldiğimiz Türkiye treyler
sektörünün en geniş ailesinin verdiği
destek, 51 noktayla ülkenin en yaygın
treyler servis ağında müşterimize
sağladığımız hizmet ve pazarın
ihtiyacı olan doğru ürünü geliştirip
üretmedeki başarımızla sağlıyoruz.
Yılın ikinci yarısının, mevsimselliğin
de etkisiyle ilk yarıya göre daha iyi
olacağına inanıyoruz” dedi.

Garanti süresi 5 yıl
Tırsan’ın garanti süresini 5 yıla

çıkarmasının piyasada büyük yankı
bulduğunu ifade eden Kulaksız,
Ramazan ayı için iki kampanya
başlattıkları bilgisini verdi: “Tırsan
Perdeli/Tenteli treyler grubunda
yapılan alımlarda 24 ay vadeli 100 bin
TL’lik faizsiz kredi fırsatı sunuyoruz.
Frigo kampanyamızda ise ilk üç ayı
geri ödemesiz, her üç ayda bir 2bin
750 Euro taksitle 36 ay vadeli ödeme
olanağı mevcut. 38 yıldır olduğu gibi
piyasanın zor gününde hem
bayimizin hem de müşterilerimizin
yanındayız. Taşımacılarımızın
yatırımlarını kolaylaştırmak için
atılımlarımız sürecek.” 

Müşterilere ulaşıyor
Tırsan Bayi Satış Yöneticisi Ersin

Şeker, Türkiye’nin yedi coğrafi
bölgesinde 35 lokasyonda 20’den fazla
bayisiyle hizmet veren Tırsan’ın,
müşterilerine ulaşma başarısını
aktarırken Tırsan bayilerinden Bursa
Ağır Vasıta AŞ Genel Müdürü Ahmet
Uğur, Adana bayisi İkikardeş Otomotiv
Genel Müdürü Uğur İkikardeş ile
Kahramanmaraş ve Mersin bayisi
Kemak Otomotiv Genel Müdürü
Kubilay Doğan, Tırsan bayilerinin,
pazar şartlarına göre güven ve uzun
soluklu işbirliklerinin Tırsan
müşterilerine katma değer yarattığını
anlattıklarını açıkladılar.

Bayiler çalışıyor
2011 yılından bu yana başta

Diyarbakır, Malatya ve Erzurum olmak
üzere Tırsan’ın Doğu ve Güneydoğu
bölgelerinden sorumlu bayisi Gelecek
Otomotiv Genel Müdürü Hamdi
Yüncü, yaşanan gelişmeleri
değerlendirerek “Bölgemizde yatırımlar
yavaşladı, navlun fiyatları da bundan
etkilendi. Bu ortamda avantajımız,
Tırsan’ın müşterileriyle kurduğu güven
ilişkisi. Tırsan gelişen ve değişen
ihtiyaçlara başarılı Ar-Ge yapısı
sayesinde hemen yanıt veriyor” dedi. ■

İlk yarıda %36 payıyla lider

Tırsan bayileriyle buluştu, yeni hedeflerini belirledi

Mersin merkezli Arıç
Lojistik, araç filosunu
yeni Volvo FH 500,

Euro 6 çekiciler ile güçlendirdi.
4,5 milyon Euro’luk yatırımları
çerçevesinde 40 adet yeni
Volvo FH çekicileri teslim alan
Arıç Lojistik, alımlarında Volvo
Mavi Servis Kontratı
avantajlarından da yararlandı. 

Orhanlı’daki Volvo Trucks
Center’da gerçekleştirilen
teslimat törenine Volvo Group
Kamyonları Ticari Direktörü
Şafak Tuğut, Arıç Lojistik Genel
Müdürü Bahattin Arıç, Volvo
Group Bölge Satış Müdürü
Devrim Karataş ve Volvo Group
Satış Sonrası Direktörü
Gökhan Bingöl katıldı.

Arıç Lojistik Genel Müdürü
Bahattin Arıç,
“Sürücülerimizin motivasyonu
ile hizmet kalitemizi daha da
yükseltiyoruz. Yeni

araçlarımızda Volvo’yu tercih
etmemizde araçların kalitesi ve
performansı kadar
sürücülerimizin beklentileri de
belirleyici oldu. Araç
seçimimizi onların da konfor
ve güvenliğini düşünerek
yapıyoruz” dedi. 

Volvo Group Kamyonları
Ticari Direktörü Şafak Tuğut,
“Volvo Trucks olarak sürücü
konforu ve güvenliğinde
lideriz. Sürücülerin talepleri de
bize bunu gösteriyor” dedi.
2016 yılında Euro 6 satışlarında
hedeflerinin yüksek olduğunu
belirten Tuğut, “Her ne kadar
2016’da birçok nedenle 16 ton
ve üzeri Türkiye ağır vasıta
pazarının geçen yıla göre
daralması beklense de Euro 6
emisyonlarında lider olarak
hedeflerimiz yüksek” diye
belirtti. ■

Arıç Lojistik 40 Volvo FH çekici aldı

MAN Truck&Bus, 9-12 Haziran 2016
tarihlerinde Roding’de (Bavyera)
yapılan KWF-Expo’da kereste sanayi
ve ormancılık uygulamaları için
geliştirdiği çeşitli kamyonları sergiledi. 

50 binin üzerinde ziyaretçinin yoğun
ilgisini çeken kereste sanayiinde ve
ormancılıkta kullanılan kamyonlar için

MAN Truck&Bus’ın çekiş bölümünden
sorumlu müdürü John-David Schnackenberg,
“Bu araçlar temel olarak asfaltı olmayan
orman yollarında ve çakıl yollarda olduğu
kadar keskin virajlı dar dağ yollarında da iş
görmeli. Bu, özellikle kütüklerin farklı ağaç

cinsleri, nem derecesi ve çapına göre ağırlığı
değişebilen yükün kendisi ile daha da
karmaşık bir hale geliyor. Geniş üretim
yelpazesi sayesinde MAN tüm bu
uygulamalar için en uygunudur” açıklamasını
yaptı.        

MAN, kereste ve orman müteahhitleri için
gerektiğinde MAN HydroDrive gibi çekiş
yardımı özellikleriyle donatılmış ve uzun
mesafeleri etkin bir şekilde alabilecek standart
araçlar yelpazesi sunuyor. Kereste ve
ormancılık sanayii için üretilen MAN
araçlarının yanı sıra yeni D26 ve D38
motorları ve daha fazlası KWF-Expo MAN
standında profesyonel ziyaretçiler tarafından
incelendi.  ■

MAN ormancılık için geliştirilen kamyonlarını sergilendi 

TOBB, Türk taşımacılık sektörünü
Brüksel’de temsil etti

Fransa tarafından kabul edilen ve 1
Temmuz 2016 tarihinde yürürlüğe
girecek olan, karayolu taşımacılığı

yapan şirketler ve sürücülerine yönelik
sektörü zorlayıcı ve uluslararası ticareti
engelleyici yeni tedbirlerin protesto edilmesi
amacıyla Uluslararası Karayolu Taşımacılığı
Birliği (IRU) üyesi 13 Kuruluşun katılımıyla
Brüksel’de gerçekleştirilen protestoda TOBB
da yer aldı. 

Almanya’da başlayan ve AB üyesi
devletlerin bir kısmında devam eden
yabancı sürücülere yönelik asgari ücret
uygulamaları, çalışma ve dinlenme süreleri
ile bu sürelerin geçirileceği mekanların dahi,
uluslararası mevzuatın dışında bu ülkelerin
kendi ulusal kurallarına göre denetlendiği
söz konusu tedbirlerin, Türkiye taşımacılık
sektörünün önünde yeni bir engel

oluşturmaması için TOBB tarafından gerek
yurt içinde gerek yurt dışında girişimlerde
bulunuluyor.

Uygulamaya girecek yeni kanunun
uluslararası rekabeti önleyici ve uluslararası
ticarete tarife dışı engeller getiren bu
uygulamaların öncelikle yürürlükten
kaldırılması ve yaygınlaşmasının önüne
geçilmesi için Avrupa Komisyonu Başkanı
Jean-Claude Juncker ve Fransa Devlet
Başkanı François Hollande’a hitaben TOBB
ve diğer IRU üyesi kuruluşlarca ortak bir
deklarasyon imzalandı.  

Ayrıca, IRU tarafından yapılan
açıklamada, üyelerinin bilgilendirilmesi
amacıyla söz konusu kanuna ilişkin 40 adet
sorunun Fransa makamlarına sunulduğu
ancak hala bir yanıt alınamadığı ifade edildi.
Aynı açıklamada, uygulamanın iptal
edilmesinin talep edildiği ve Almanya için
başlatılan yasal sürecin netleşmesinin
beklenmesi gerektiği vurgulandı.  ■

Taşımacılara ayrımcı
politikalara karşı eylem



Serin, 
paslanmazlıktaki
çıtayı zirveye taşıdı
Serin Treyler, tenteli treylerinde
yeni şasi ve tamponlarla birlikte
20’ye yakın üründe malzeme
ömrünü uzatan sıcak daldırma
galvaniz tekniğinde üretim
yapmaya başladı. 

Galvaniz, kaplama yapılan metalin
korozyon, çarpma ve dış etkenlere
karşı korunmasını ve diğer malzemeler

ile uyumlu çalışmasını sağlamak amacıyla
yapılıyor. Tüm bu koruyuculuğun yanı sıra
daha iyi bir görüntü vermesini de temin
ediliyor. Galvaniz parçaların kullanım
ömürlerinin uzatılması hedefleniyor ve
kumlama, astarlama, boyama gibi malzemeyi
korurken yoran diğer kimyasal işlemlere gerek
kalmıyor. Galvaniz sıcak daldırma, çevresel
etkilerin yoğunluğuna göre 10 yıldan az
olmamak üzere 30 yıla kadar dayanabiliyor.

Serin Treyler Genel Müdürü Recep Serin,
“Müşterilerimize daha uzun ömürlü ve daha
dayanıklı nasıl bir ürün yapabiliriz sorusu
bizleri sıcak daldırma galvaniz tekniğine
götürdü. Galvaniz teknolojisinin uygulandığı
ürünlerde paslanmazlık en az 10 yıl
uzayabiliyor” şeklinde konuştu. ■

Birçok kentte, çeşitli alanlarda
hizmet veren firmalar,
faaliyetlerine uygun Ford
Trucks’larla yollarına emin
adımlarla yürüyor. Firmalar
yeni Ford Trucks’larla
güçlenirken hem kendi
ekonomilerine hem ülke
ekonomilerine kazandırıyor.

Öztrans Lojistik’e
100 Ford Trucks
4142 D 

Lojistik sektöründe toplam 600
adetlik araçla faaliyet gösteren
ve İstanbul 3. havalimanı

inşaatında 250 araçlık bir filo ile
lojistik tedarikçisi olarak hizmet
veren Öztrans Lojistik;  güvenilirliği,
seriliği ve verimliliğiyle öne çıkan
Ford Trucks araçları tercih etti.  100
adet Ford Trucks 4142D TEM,
havalimanı şantiyesinde yapılan
törenle, Öztrans yetkililerine teslim
edildi.   

Törene Ford Trucks'tan; Türkiye
Direktörü Serhan Turfan, Türkiye
Satış Müdürü Burak Hoşgören,
Türkiye Satış Sonrası Müdürü
Mustafa Bostancı, Bölge Müdürleri
Barış Anayurdu ve Erşan Ersözlü ile
Satış Sonrası Bölge Müdürü Erkan
Öztürk ile araçların satışını
gerçekleştiren Ford Trucks Ovalı
Otomotiv'den Genel Müdür Gazi
Osman Ovalı, Satış Müdürü Şener
Şahin, Servis Müdürü Mustafa

Sabuncuoğlu ve Satış Danışmanı
Cırcos Tutar katıldı. 

Emin Yıldız İnşaat’a
20 adet

1993 yılından bu yana Bursa’da
inşaat, taahhüt, yol, altyapı, agrega
tesisleri ve çeşitli otomotiv
alanlarındaki bayilikleri ile hizmet
veren Emin Yıldız İnşaat, filosunu 20
adet otomatik şanzımanlı Ford
Trucks 4142 M araç ile genişletti. 

Bursa’da gerçekleştirilen
teslimat törenine, Emin Yıldız İnşaat

firma sahipleri Emin Yıldız ve Zafer
Yıldız, Ford Trucks Satış Müdürü
Burak Hoşgören, Pazarlama Müdürü
Armağan Hazar, Bölge Müdürü Mete
İnceer, Erdeğer Ford Trucks Bayisi
Yönetim Kurulu Başkanı Abdülkerim
Erdoğan, Genel Müdürü Tunç Ertaş
ve Satış Müdürü Müjdat Aras katıldı. 

Zeki Kaptan 
İnşaat’a 20 adet

Önemli firmalara hafriyat, dolgu,
liman tahkimat işleri, nakliye ve inşaat
sektörünün çeşitli dallarında hizmet

veren Bursa merkezli Zeki Kaptan
İnşaat da tercihini Ford Trucks’tan
yana kullandı. Araç parkını Ford
Trucks modelleri ile genişleten Zeki
Kaptan İnşaat filosuna 20 adet
otomatik şanzımanlı Ford Trucks 4142
D araç kattı.

Teslimat töreninde, Zeki Kaptan
İnşaat firma sahibi Zeki Kaptan,
Ford Trucks Satış Müdürü Burak
Hoşgören, Pazarlama Müdürü
Armağan Hazar, Bölge Müdürü Mete
İnceer, Bursa Erdeğer Ford Trucks
Bayisi Yönetim Kurulu Başkanı
Abdülkerim Erdoğan, Genel Müdürü
Tunç Ertaş ve Satış Müdürü Müjdat
Aras katıldı. ■

Zeki Kaptan İnşaat’ın firma sahibi Zeki Kaptan’a, Ford Trucks
Satış Müdürü Burak Hoşgören teslimatta bir plaket takdim etti.

Firmalara teslimat hızlandı 

Ford Trucks emin adımlarla yürüyor

Öztrans Yönetim Kurulu Başkanı Yusuf Dönmez, Yönetim Kurulu Üyesi Mehmet Özkan, Proje
direktörü Alp Şeref Işıktaş ve Operasyon Müdür Yardımcısı Sadullah Dönmez araçları törenle
teslim aldı. 

Ford Trucks Satış Müdürü Burak Hoşgören, Emin Yıldız İnşaat
Firma Sahibi Emin Yıldız’a plaketini takdim etti. 
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Iveco’nun yetkili satıcılarından
Öz Gözde Otomotiv Ankara
Merkezli İMAY ve İMFALT

firmalarına 2016 başındaki 6 adet
Stralis teslimatından sonra 12
adet daha Stralis çekici teslim etti. 

Öz Gözde Ağır Vasıta Satış
Müdürü İbrahim Demirbaş, İmay
ve İmfalt firmaları ile başlattıkları
işbirliğinden çok memnun
olduklarını ve satış sonrasında da
İmay ve İmfalt firmalarını yalnız
bırakmayacaklarını ifade etti. 

Arif Toyga, Stralis Hi-Road
tercih sebeplerinden

bahsederken Stralis’in  dayanıklı,
konforlu, olmasının yanında
düşük işletim maliyetine sahip
olmasının da etkili olduğunu
belirterek, filolarını genişletmeye,
yakıt tüketiminde sağladıkları
katkı nedeniyle IVECO Stralis
Euro 6 araçlarla devam
edeceklerini açıkladı.

İbrahim Demirbaş,  daha
sonra firma Yönetim Kurulu
Başkanı Adnan Süleyman
Yağmur’a ve firma yetkilisi Arif
Toyga’ya günün anısına birer
plaket takdim etti. ■

Iveco’dan Stralis teslimatları

Öz Gözde hız kesmiyor

Renault Trucks, araçlarınızın yaza
bakımlı girmesi için özel bir
kampanya düzenliyor. 30 Haziran’a

kadar geçerli olan kampanya kapsamında
Renault Trucks aracınızın yaşından büyük
bir servis iskontosu sunuluyor. x5
kampanyası sayesinde 4 yaş ve üzerindeki
Renault Trucks araçlarınız ile yetkili
servislere gittiğinizde, aracınızın yaşını 5 ile
çarparak iskonto oranına sahip
oluyorsunuz. Aracınız dört yaşındaysa
yüzde 20, beş yaşındaysa yüzde 25 oranında
indirim kazanıyorsunuz. 6 yaş ve üzeri

araçlarda ise kampanyaya özel belirlenen
yüzde 30’luk servis indirimi avantajından
faydalanıyorsunuz. Volvo Group
Kamyonları Müşteri Hizmetleri Direktörü
Gökhan Bingöl; “Renault Trucks olarak
sadece ürünlerimizle değil satış sonrası
hizmetlerimizle de müşterilerimizin
karlılığını arttırmak için çalışmalarımızı
kesintisiz sürdürüyoruz. Müşterilerimiz, 30
Haziran’a kadar servislerimize giderek
araçlarının yaşı doğrultusunda indirim
oranına sahip olabilecekler” dedi. ■

Aracının
Yaşını 5 İle
Çarp,  Serviste
İndirimi Kap

İngiltere’de atık
toplama firması
Romaquip, sipariş

verdiği 160 adet yeni DAF
LF180 model kamyonun
40 adedini teslim aldı.
Romaquip, 12 tonluk yeni
araçlarını 4 silindirli
PACCAR PX-5 motoru ve
Allison 2500 serisi tam
otomatik şanzıman
donanımı ile talep etti. 

Romaquip Teknik
Müdürü John McKeown,
“Kalitesi, güvenilirliği ve
aktarma organlarında
sağladığı üstün koruma
sebebiyle Allison, atık
toplama ve belediye
hizmetleri için en çok
tercih edilen şanzımanlar.
Uygulamamız için en
ideal özellikleri sağlamak
üzere Allison’un

İngiltere’deki ekibinin
yanı sıra DAF
mühendislik ekibi ile
birlikte çalıştık” dedi.  

Mckeown,
otomatikleştirilmiş
manüel şanzımanın
(AMT) düşük hızlarda ve
sürekli dur kalk gerektiren

atık toplama
operasyonları için uygun
olmadığını, ancak daha
önce 4 silindirli Euro 6
motorda Allison tam
otomatik şanzıman
opsiyonunun
bulunmadığını belirtti. ■

Allison Transmisson’la, 

DAF LF kamyonlarda tam verimlilik

Türkiye’nin ilk “Fors”unu 

MARS LOGISTICS
aldı

Mars Logistics, Birleşik Krallık ve
çevresindeki filo faaliyetlerini
geliştirmeyi amaçlayan ve bu

bölgede taşımacılık yapan firmaların
performanslarını geliştirerek en iyi
uygulamaları benimsemeleri için güvenli
çalışma şartları, yasal uygunluk ve
kurumsal sosyal sorumluluğu teşvik eden
FORS (The Fleet Operator Recognition
Scheme) Belgesi’ni alan ilk Türk şirketi
oldu. Gönüllülük esasına dayanan FORS
programı yaşam kalitesini yükseltirken aynı
zamanda ekonomik büyümeyi ve çevresel
hedefleri de destekliyor. 

Mars Logistics dünyada yalnızca 5716
firmanın sahip olduğu akreditasyon
programına araç bakımları, sürücü
eğitimleri, sağlık ve güvenlik şartları,
taşımacılık operasyonlarındaki
iyileştirmeye açık alanlar, uymakla
yükümlü olduğu yasal şartlar, yakıt ve lastik
kullanımı vb. faaliyetlerini gözden geçirerek
hazırlandı ve değerlendirme neticesinde
FORS belgesini almaya uygun bulundu. 

FORS Belgesi’ni Türkiye’de alan ilk
firma olmaktan büyük gurur duyduklarını
belirten Mars Logistics Genel Müdürü Ali
Tulgar, “Müşterilerimizin ve iş
ortaklarımızın operasyonel süreçlerinde
avantaj sağlayacak tüm stratejik ve
teknolojik uygulamaları hayata geçiriyoruz.
FORS Belgesi’ni Türkiye’de alan ilk firma
olmamızda güçlü ekip ve altyapıya sahip
olmamızın büyük rol oynadığını
düşünüyoruz” dedi. 

Ekol Lojistik, İstanbul
Harmandere Mesleki ve
Teknik Anadolu Lisesi

öğrencilerinden 29 Mayıs-01
Haziran tarihleri arasında
Macaristan’ın başkenti
Budapeşte’ye staj ve okul başarı
puanına göre derecelendirilen ilk 3
öğrenci ile teknik ve kültürel bir
gezi gerçekleştirildi. Öğrenciler,
Ekol Macaristan’ın Budapeşte
Tesisi’nde, Avrupa ülkelerindeki
lojistik akışını, depo
uygulamalarını ve filo takip

işlemlerini inceleme fırsatı buldu.
Tesis ziyareti ardından
Budapeşte’de şehir turu yapan
öğrenciler, hem öğretici hem de
keyifli bir 4 gün geçirdi. ■

Ekol Macari�stan öğrenci�leri� ağırladı

TIRSAN’DAN 

Tenteli Perdelide 
Faizsiz Destek

Tırsan, tenteli perdeli ürün grubunda
başlattığı faizsiz ödeme kampanyası
ile müşterilerine sunduğu yatırım

desteklerine bir yenisini ekledi.
Ramazan sonuna kadar sürecek olan

kampanya ile Tırsan müşterileri 24 ay
vadeli 100 bin TL’ye kadar kullandıkları
banka kredilerine kampanya kapsamında
faiz ödemek zorunda kalmayacaklar. Banka
kredisine başvuran müşteriler, Tırsan
güvencesi ile 5 yıl garanti altında olan
tenteli perdeli treylerlere kolaylıkla sahip
olabilecekler. ■




